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Reklama v Kraji

již od 14 Kč/cm2 
(vč. DPH)

Tel.: 774 414 225
E-mail: 
reklama@sedlcansky-kraj.cz

SAUNA SEDLČANY 
na stadionu Tatran otevírá 
provoz ve čtvrtek 29. září

čtvrtek – společná, pátek – ženy, sobota – společná 
vždy 16 (v letním čase 17) – 21 hodin

základní vstupné 180 Kč, děti 90 Kč, 15 vstupů 2 500 Kč
www.arealysedlcany.cz

REGION Podle aktuální in-
formace Martina Bučka 
z Ředitelství silnic a dálnic 
ČR, dělí uvedení do provo-
zu obchvatu u Olbramovic 
již jen několik dní. Slav-
nostní přestřižení pásky je 
naplánováno na pátek 30. 
září v 15 hodin. 

„Tomu, že se stavba ob-

chvatu Olbramovic na silni-

ci I/3 blíží svému uvedení 

do provozu, nasvědčují prá-

ce na jeho připojení na stá-

vající silnici I/3. Ve směru 

od Benešova se v místě 

připojení jezdí obousměrně 

po provizorní komunikaci 

a dále je z centra Olbramo-

vic ve směru na Tábor ve-

dena jednosměrná objízd-

SEDLČANY Obyvatelé měs-
ta si jistě všimli, že mnozí 
turisté si v jeho centru fo-
tografují radnici, městské 
muzeum, domy na vý-
chodní části náměstí a dal-
ší zdejší zajímavé objekty, 
jako je například morový 
sloup. Aby se ale někdo 
zajímal především o zeleň, 

které je uprostřed Sedlčan 
v jarním a letním období 
skutečně dostatek, to ob-
vyklé není. 

Z tohoto důvodu jsme 
oslovili v úterý 13. září dvo-
jici cyklistů, kterou zaujala 
fl óra na náměstí, a proto 
si ji dokumentovali. Do-
zvěděli jsme se, že jedním 

PRAHA/SEDLČANY Jan Bár-
ta z pražského Spolku Ra-
decký dlouhodobě a neú-
navně usiluje o navrácení 
pomníku polního maršála 
Radeckého na Malostran-
ské náměstí. 

Oslovil i příznivce této 
myšlenky na Sedlčansku 
s touto pozvánkou: „Schá-

zíme se na Malostranském 

náměstí ve středu 21. září 

v 17 hodin, kdy chceme 

na shromáždění přítomné 

seznámit s dalším průbě-

hem přípravných prací 

a zároveň představit mo-

del a možná dokonce i dva 

modely pomníku z naší 

dílny.“ Bárta doplnil, že 
hlavním smyslem akce je 
sdělení společného přání 

David Hroch: Obnovení 
památníku Radeckého 
naráží na debatu o jeho 
osobnosti i na fi nance

směrem ke komunálním 
politikům hlavního měs-
ta. Ve středu tak chce 
předseda Bárta spolu 
s dalšími veřejně vyjádřit 
znovu přesvědčení o nut-
nosti rehabilitovat osob-
nost Josefa Václava Ra-
deckého z Radče, včetně 
navrácení pomníkového 

Most prošel zatěžovací 
zkouškou, obchvat 
u Olbramovic má být 
v provozu od posledního 
zářijového dne

ná trasa pro vozidla do 3,5 

tun,“ sdělil Buček. 
Upozornil, že v minu-

lém týdnu most na přelo-
žené silnici třetí třídy, kte-
rý uvedenou komunikaci 
převádí přes hlavní trasu 
obchvatu, prošel úspěš-
ně zatěžovací zkouškou. 
„Projela přes něj čtyři 

nákladní vozidla, každé 

o hmotnosti 32 tun a zatí-

žila tak nosnou konstrukci 

mostu celkem 128 tunami. 

Po provedeném měření 

a zaznamenání požadova-

ných dat vozidla opět nos-

nou konstrukci opustila. 

Najela sem k novému opa-

kovanému měření po 30 

DRÁŽKOV/SEDLČANY V so-
botu 17. září navečer zapo-
čaly oslavy 20. výročí za-
ložení divadelního spolku 
Našlose vernisáží výtvarné 
tvorby jeho zakladatelů 
i pokračovatelů.

Program večera otevřel 
zpěvem svých opravdu 
neotřelých písniček šest-
náctiletý Oliver Kolka. 
Organizátorka výstavy Di-
ana Sayehová ho záměrně 
vybrala s poukazem na to, 
že zakladatelky spolku 

si hned na počátku vyt-
kly za cíl vychovávat děti 
k tvořivosti a kultivovat 
v nich přirozené schopnos-
ti pro autorskou tvorbu.

Př í tomným hostům, 
kteří zaplnili 2. patro Vá-
chova špejcharu v Dráž-
kově doslova až po strop, 
pak připomněla vznik 
Našlose. „Před 20 lety se 

v malém skladu sedlčan-

ského kulturního domu 

našly loutky. Zakládající 

členku spolku Jáju Tro-

Začaly oslavy Našlose Sešlose
janovou oslovil ředitel 

ZŠ Propojení Jaroslav 

Nádvorník, jestli by s lout-

kami nechtěla hrát s dět-

mi divadlo. Ta oslovila 

pak mne a naši kamarád-

ku Lucku Krejčovou. My 

s Luckou, jako textilní vý-

tvarnice a šperkařka, jsme 

opravily loutky. Věděly 

jsme, že chceme děti, i ty 

naše vlastní, ovlivnit jak 

divadlem, tak i výtvarně. 

Naším cílem bylo provést 

Zeleň v centru Sedlčan se 
návštěvníkům města líbí

z návštěvníků Sedlčan je 
zastupitel města Dobříše 
a kandidát na zdejšího sta-
rostu Filip Kahoun, který 
nám řekl: „Zeleň na zdejším 

náměstí jsem si nahrával 

z toho důvodu, aby ji moji 

známí na Dobříši viděli, pro-

tože u nás v centru města je 

zeleně minimálně. Poznal 

jsem, že zeleň v Sedlčanech 

na náměstí má efekt neje-

nom okrasný, ale jedná se 

také o zvukovou clonu. Ten-

to prostor rovněž zachytává 

i vypouští vlhkost a snižuje 
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až 60 minutách celkem 

čtyřikrát,“ doplnil s tím, 

Most prošel zatěžovací 
zkouškou, obchvat 
u Olbramovic má být v provozu 
od posledního zářijového dne

že výsledky zatěžovací 
zkoušky tak kompletně 
prověřily stav celé mostní 

konstrukce a staly se pod-
kladem pro kolaudaci. 

Marie Břeňová

teploty. Myslím si, že právě 

z důvodu těchto efektů tady 

bylo náměstí vylepšeno. 

V zeleni sedlčanské náměs-

tí to dobříšské v současné 

době předčí. Já sleduji vývoj 

Sedlčan dlouhodobě a vím, 

že rozvojem prochází i zdej-

ší sportoviště a celkové zá-

zemí města.“ 

Filip Kahoun připomněl, 
že nyní prochází rekon-
strukcí dobříšské vedlej-
ší Komenského náměstí, 
a podle názoru většiny 

Zeleň v centru Sedlčan se 
návštěvníkům města líbí

obyvatel města je tam ze-
leň potlačená. Náměstí je 
totiž pouze téměř výhrad-
ně vydlážděné. Po zbyteč-
ném vykácení lip a sakury 
se tady budou sázet pouze 
višně-ptáčnice. Zastupitel 
Dobříše, který má za sebou 

třetí volební období, si vů-
bec není jistý, že se jedná 
o vhodné stromy do tohoto 
městského prostoru, který 
se bude v létě přehřívat. 
„Na našem centrálním ná-

městí prostor pro zeleň je. 

Myslím si, že naši předci, 

kteří náměstí dělali, dobře 

věděli, že zeleň nevysazova-

li výhradně pro potěchu, ale 

i pro další efekty. Na novém 

náměstí nyní člověk těžko 

může zasahovat do projek-

tu, který je čerstvý. V zeleni 

proto dávám palec naho-

ru pro centrum Sedlčan 

a chválím dřívějšího zdejší-

ho starostu Jiřího Buriana. 

Většinou nesouhlasím s pro-

gramem ODS, ale on je vý-

jimečný ,ódésák´ mezi vše-

mi,“ doplnil Filip Kahoun.
David Myslikovjan

PETROVICE Poslední zase-
dání zastupitelstva ve stá-
vajícím složení proběhlo 
v Petrovicích v pondělí 
dvanáctého září. Příští, nej-
spíš říjnové, už bude v ji-
ném složení. Novém. Toto 
zastupitelstvo bylo ale vý-
jimečné. Se svou funkcí se 
na něm pomalu loučil sta-
rosta obce Petrovice, Petr 
Štěpánek. 

Štěpánek je starostou 
obce od roku 2006, před-
tím byl zastupitelem i mís-
tostarostou. Ač se i nyní 
objevuje na kandidátce 
pro komunální volby, 
o post vedení obce se již 
ucházet nechce. Důvodem 
je jeho zvolení do funkce 
senátora v roce 2020 a nad-
bytek povinností, které ho 
provází. Starosta Štěpánek 
žije v Petrovicích skoro 
čtyřicet let. Ač jak sám 
o sobě říká je původem 
Pražák, práce je za ním 
ve středočeské obci vidět 
více než dost. Dokladem 
toho bylo i video, které se 
promítalo na posledním 
zasedání zastupitelstva 
obce. „Přátelé, rozhodl 

jsem se již nepokračovat 

po volbách ve funkci staros-

ty našich Petrovic. Připravil 

jsem pro vás menší přehled 

toho, o čem si myslím, že 

se nám společně za 16 let 

povedlo. Děkuji, že jsem 

mohl 16 let vykonávat funk-

ci starosty obce Petrovice.“ 

Zakončil proslov dojatým 
hlasem. Po zhlédnutí vi-
dea se v zasedací síni str-
hl obrovský potlesk. Ano, 
našli se i tací, kterým se 
tleskat moc nechtělo, ale 
tak tomu na světě a hlavně 
v politice je. Někdo má své 
příznivce a naopak i lidi, 
kteří mu moc nefandí. 

Připomeňme ty největší 
úspěchy starosty Štěpán-
ka a schopných lidí kolem 
něj. Štěpánek je spoluautor 
dvou knih z regionu, v roce 
2006 realizoval koupi petro-
vického zámku a pak jeho 
následnou opravu. V zám-
ku krom dětského klubu 

Sluníčko, kde se mohou se-
tkávat maminky s malinký-
mi dětmi, je i pobočka sedl-
čanské ZUŠ. Samozřejmě 
je zde i podatelna a celé 
zázemí obecního úřadu, 
nevyjímaje stavební úřad 
a další. Štěpánek se podí-
lel i na obnově zámeckého 
parku, který byl tak zarost-
lý, že přes něj nebylo vidět, 
jak vzpomínají pamětníci. 
Prošel revitalizací, vybu-
dovalo se tady jeviště, kte-
ré je dějištěm mnoha akcí, 
pořádají se zde tradiční do-
žínky a další akce. Za jeho 
působení se postavil sběr-
ný dům. A vybudoval dům 
obecní, který se stal ději-
štěm mnoha divadelních 
i hudebních představení 
i tanečních zábav a plesů. 
Vzpomeňme i na Stezku 
do lesa za poznáním i zába-
vou, místo velmi oblíbené 
rodinami s dětmi a škol-
kami místními i okolními. 
A petrovická kašna v par-
ku na náměstí? To bylo vel-
ké téma! Léta zanedbaná, 
se jeho nápadem upravila 
a do obce se vrátila voda 
i letní osvěžení. Inovovalo 
se velmi výrazně hasičské 
zázemí nejen v Petrovicích 
ale i v okolních sborech 
SDH. To je jen zlomek 
toho, na čem se starosta 
a senátor Petr Štěpánek 
podílel. Za ním jde i z vel-
ké části dotovaná realiza-
ce kryté sportovní haly 
se saunou. Snad nejvíce 
obdivuhodným výkonem 
bylo, že se mu do Petrovic 
podařilo sehnat zubaře. 
V dnešní době pomalu ne-
uvěřitelná záležitost. Petr 
Štěpánek je krom politika 
i ochotník v divadle, ha-
sič a trubač na lesní roh. 
Ve výčtu všeho jsem jistě 
na něco zapomněla. Mohu 
však konstatovat jediné. Já 
žiji v Petrovicích ráda. Kdy-
koliv jsem se na starostu 
Štěpánka s čímkoliv obráti-
la, vždy pomohl či poradil. 
A myslím, že nejsem sama. 
A za to mu prostě patří dík. 

Jana Motrincová

Starosta se loučil 
promítáním videa, 
nechce být sběratelem 
funkcí

Zeleně je v centru Sedlčan dostatek.

Zatěžovací zkoušky prověřily kompletně stav celé mostní konstrukce a slouží jako důležitý podklad 
pro kolaudaci obchvatu u Olbramovic. Foto: ŘSD

Dokončení ze strany 1

Dokončení ze strany 1
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Č E R N Á  K R O N I K A
POČEPICE Neznámý pa-
chatel vnikl z 8. na 9. září 
na pozemek domu v Po-
čepicích a ze stodoly od-
cizil dvě motorové pily. 

Ze zaparkovaného vozidla 
následně ještě vzal autorá-
dio. Celkem byla vzniklá 
škoda vyčíslena na 11 tisíc 
korun. 

SEDLČANY  Po l icejn í 
hlídka zastavila dne 11. 
září kolem páté hodiny 
ranní v Sedlecké uli-
ci v Sedlčanech řidiče 

osobního vozidla. Jak se 
ukázalo, muž usedl za vo-
lant pod vlivem alkoho-
lu. Provedená dechová 
zkouška u něj vykázala 

hodnotu 1,37 promile al-
koholu.

Informace v této rubrice 

pocházejí ze svodek PČR 

Příbram

Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

KOSOVA HORA První etapa 
úpravy veřejného prostran-
ství, která v blízkosti syna-
gogy připomíná židovskou 
komunitu a její osud, byla 
dokončena. Záměr propojit 
vhodným umístěním rostli-
ny a stromy se symbolem 
Davidovy hvězdy se zdařil. 
„Výsadbou zde vznikl obra-

zec hvězdy, který je v ote-

vřené travnaté ploše tvořen 

drobnými bílými růžemi. 

V každém cípu hvězdy byla 

vysazena okrasná jabloň. 

Tato šestice stromů tvoří 

uzavřený kruh,“ přiblížila 
podobu Lenka Havlíčko-
vá, místostarostka Kosovy 
Hory. Doplnila, že parkem 
vedou dvě propojené mla-
tové cesty, po jejichž okra-
jích jsou vysázeny další 
keře i rostliny a v travnaté 

ploše byly vytvarovány 
záhony. Vše podtrhuje 
ve večerních hodinách 
osvětlení. „Byly zde také 

instalovány tři lampy ve-

řejného osvětlení a počítá-

me i s umístěním laviček,“ 
sdělila dále místostarostka 
s tím, že v dalších letech by 
měla na tuto etapu navázat 
i úprava původního židov-
ského náměstíčka.        -mb-

PETROVICE Před ponděl-
ním zasedáním zastupi-
telstva 12. září se před 
objektem zámečku v Pe-
trovicích sešlo obyvatel-
stvo i zastupitelé. Veřej-
nou rozpravou zde bylo 
rozhodováno o osudu 
soch ze dřeva, které vy-
tvořili hvězdní řezbáři při 
letním řezbování. Úvodní 
slovo si vzal starosta obce 
Petr Štěpánek. „Dřevořez-

ba je nejen krásný doplněk 

vnitřních i venkovních pro-

stor, ale i krásná upomínka 

na nějakou událost. Na nás 

teď je, abychom společně 

rozhodli o tom, kam budou 

již třikrát ošetřené – nat-

řené a proti dřevokazné 

houbě a škůdcům ošetřené, 

výtvory umístěny. První jde 

na řadu žirafa.“ „Ta určitě 

do jedné ze školek nebo 

někam k dětskému hřišti.“ 

Ozval se hlas veřejnosti. 
A protože chvíli před roz-
dělováním šla okolo paní 
učitelka ze školky, která 
vyslovila přání, aby žira-
fa zdobila jejich venkovní 
prostor, bylo rozhodnuto. 

Žirafa bude zdobit, jak se 
v Petrovicích říká: „horní 
školku“. Na řadu přišel 
další živočich. Šnek. O tom 
bylo hned jasno, bude dě-

lat radost dětem u hřiště 
ve Skoupém. Nad další 
dřevořezbou, konvičkou 
na čaj, se chvílí diskuto-
valo. Nakonec byl vzne-
sen nápad, aby se umísti-
la naproti hospůdce Pod 
Věží do parku na náměstí. 
Do parku, ale zámecké-
ho o kousek dál, poputu-
je torzo ženy v pohybu. 

O stoličku, kterou zdobí 
ryba, vznikla malá pře. 
Bude vhodnější pro její 
usazení náves v Porešíně 
nebo hráz rybníka Svět? 

Vyhrála druhá varianta. 
Husopaska, nebo chcete-li 
kachnopaska, je prozatím 
bez umístění. Bude nabíd-
nuta místní základní škole, 
jelikož kvalita dřeva, ze 
kterého je vyřezána, ne-
dovoluje, aby byla někde 
venku. Snad se pro ni na-
jde místo uvnitř budovy. 

Jana Motrincová

Dovoluji si stručně rea-
govat na článek občana, 
který byl otištěn 14. září 
v Sedlčanském kraji č. 35/
ročník 33.

Nejprve chci vyvrátit 
zavádějící informaci. Ne-
jednalo se o jednání rady 
města, jak autor uvádí, to 
je ze zákona neveřejné, ale 
jednalo se o veřejné zase-
dání zastupitelstva, kde ka-
ždý občan města má právo 
svobodně vyjádřit svůj ná-
zor, a to v intencích pořád-
kového předpisu, kterým 
je jednací řád. 

Dále autor článku uvádí, 
že Městská policie Sedlča-
ny náleží do ozbrojených 
složek ČR. Upřesňuji, že 
žádná obecní policie není 
členem ozbrojených slo-
žek ČR. Obecní policie ne-
musí disponovat žádnými 
donucovacími prostředky, 
tedy žádnými zbraněmi. 
Jsou obce, které obecním 
policiím zbraně z rozpoč-
tu nepořizují a přitom vel-
mi dobře zajišťují žádaný 
a očekávaný pořádek v ob-
cích bez těchto donucova-
cích prostředků a nákladů 
s tímto spojených, a to 
ke spokojenosti občanů. 

Dále autor článku napadá 
svobodné a demokratické 
rozhodnutí zastupitelstva, 
přijaté naprostou většinou 
přítomných zastupitelů 
(pouze jedna zastupitelka se 
zdržela hlasování), ve věci 
stažení jednoho bodu z pro-
jednávání původně připra-
veného programu. Nejed-
nalo se tedy o rozhodnutí 
starosty města.

Zastupitelstvo města je 

vrcholový orgán, který ze 
zákona rozhoduje většinou 
hlasů všech svých členů. 
Rozhodnutí tohoto orgánu 
je hodné respektu, bylo 
přijato řádně v mezích zá-
kona a napadat jej je nedů-
stojné a může být vnímáno 
jako ohrožení projevu vůle 
zastupitelů. 

V souladu se zákonem 
o obcích a jednacím řádem 
zastupitelstva při každém 
veřejném jednání tohoto 
orgánu má nejen každý za-
stupitel, ale i každý občan 
města, který dovršil věku 
18 let, možnost vyjádřit 
se k řešené problematice, 
případně vznést jakýko-
liv jiný dotaz ve společné 
diskusi, která je do pro-
gramu zastupitelstva vždy 
zařazena. Konstatuji, že 
o tomto právu jsou obča-
né přítomní zasedání, a to 
při každém jeho zahájení, 
informováni a toto právo 
je občany také využíváno, 
o čemž svědčí zveřejněné 
a ověřené zápisy.

Závěrem vyslovím ještě 
jednu poznámku směrem 
ke zjevné autorově mani-
pulaci i věcné neznalosti. 
Vlastní náklady rozpočtu 
města (tedy prostředky 
nás občanů) na splně-
ní všech požadavků za-
pracovaných do návrhu 
kolektivní smlouvy pro 
strážníky městské policie 
by výrazně každoročně 
vzrostly. Již dnes dosahují 
provozní náklady městské 
policie takřka 8 milionů ko-
run za rok. 

Miroslav Hölzel, sta-

rosta města Sedlčany

Reakce na článek 
„Vyjádření občana 
Sedlčan po skončení 
posledního jednání 
zastupitelstva“

Dřevořezby našly své místo při 
veřejné rozpravě

Dřevořezby v Petrovicích našly po veřejné diskuzi své umístění.

Nové prostranství 
u synagogy 
podtrhuje osvětlení
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SEDLČANY Přibližně hodi-
nová debata plná emocí 
se rozpoutala na zastupi-
telstvu města 5. září. Téma 
bylo jasné – rada města 
vyslovila téměř před třemi 
měsíci předběžný souhlas 
se záměrem subjektu Life-
byreal na zhotovení nové-
ho sportoviště v Luční uli-
ci. Smlouva měla platit již 
od srpna letošního roku...

Diskutovat se zastupite-
li přišli zejména obyvatelé 
lokality, které by se bez-
prostředně sport zaštítěný 
novým obyvatelem města 
Michaelem Beranem týkal. 
Poukazovali na řadu ne-
přesností v celém jednání 
s ním, která měla předcházet 
uzavření smlouvy na 15 let 
s právem opce na prodlou-
žení doby užívání o dalších 
deset let, a to vše za symbo-
lický roční poplatek, který 
by hradil provozovatel za po-
skytnutý pozemek městu. 
V neposlední řadě se obávali 
a obávají snížení komfortu 
svého bydlení souvisejícím 

s provozem outdoorového 
hřiště. Nenechával je chlad-
ný ani fakt, že se o jejich 
názory nikdo předem neza-
jímal. O průběhu zastupitel-
stva informoval podrobněji 
týdeník SK 7. září. Na další 
postup na základě řady při-
pomínek veřejnosti jsme se 
zeptali sedlčanského staros-
ty Miroslava Hölzela. 

„Závěr z jednání 5. září 

byl ten, že vše bude opětov-

ně projednáno v nové radě 

a v novém zastupitelstvu, 

které vzejdou z komunálních 

voleb. Mně zastupitelé uložili, 

abych smlouvu o výpůjčce ne-

podepisoval. Tak jsme téma 

odložili. Já s tím problém ne-

mám,“ reagoval.
Obyvatelé lokality a sou-

časná zastupitelka (která 
dále nekandiduje) Blanka Vi-
lasová nám sdělila, co násle-
dovalo. Potvrdila, že se měli 
v neděli 11. září sejít s Micha-
elem Beranem u modlitebny 
Církve adventistů sedmého 
dne. Termín zvolil sám, ale 
ze schůzky, na níž bylo při-

bližně patnáct osob, se omlu-
vil. „Vysvětlil to tím, že měli 

problém u modlitebny s alar-

mem a musel to řešit. Prý 

se kvůli tomu ani nevyspal 

a večer v sobotu byl ještě pra-

covně v Kladně. I když se pan 

Beran omluvil, probrali jsme 

problém s občany. Přítomní 

komentovali situaci tím, že 

bez projektu nemáme šanci 

vědět, jak by takové hřiště 

vypadalo. Ukázala jsem jim 

nákres, který zatím jako jedi-

ný mám. Ten vyhotovil pra-

covník Městského úřadu Sedl-

čany z odboru investic Tomáš 

Langer.“ Vilasová uvedla, že 
sháněla podklady – fotogra-
fi e a videa – z podobného 
hřiště fungujícím v jiném 
městě a o totéž požádala 
pana Berana. Ve středu 14. 
září informaci doplnila slovy: 
„Stále jsme nedostali návrh 

smlouvy, o kterou jsem ve-

dení radnice požádala. K dis-

pozici nemám ani upřesnění, 

jak je to myšleno se vstupem 

do otevřené zóny sportoviště 

pro veřejnost a do uzavřené 

zóny, kde by pan Beran pro-

vozoval svoji činnost a do kte-

ré by bylo možné chodit snad 

jen na nějakou kartu.“

Zastupitelka Vilasová 
dodala, že čeká od Micha-
ela Berana na sdělení ná-
hradního termínu schůzky, 
na níž chce slyšet spolu 
s občany o záměru daleko 
podrobnější informace. 

Marie Břeňová

SEDLČANY Deštivé počasí 
minulý týden narušilo či 
dokonce donutilo přemís-
tit do vnitřních prostor 
několik akcí, konajících se 
v regionu pod širým ne-
bem. Jinak tomu nebylo 
ani v sobotu 17. září, kdy se 
na náměstí T. G. Masaryka 
konal podzimní farmářský 
trh, který opět pořádalo 
Sdružení obcí Sedlčanska.

Teplota jen těsně nad 
deset stupňů, zatažená ob-
loha a dešťové přeháňky, to 
vše zřejmě odradilo znač-
ný počet prodávajících, 
a tak tentokrát na náměstí 
vyrostlo pouze třináct stán-
ků. Hned v několika z nich 
nabízeli zahradníci různé 
okrasné rostliny a květiny. 
Že nastává podzim, sym-
bolizovalo mimo jiné něko-
lik barev vřesu. Nechyběl 
prodej brambor, uzenin 
a suchých plodů, ale vše-
mu vévodil burčák, který 

do Sedlčan opět přivezli 
manželé Lenka a Ladislav 
Červenkovi z Prosenic. 
Na náměstí prodávají ten-
to částečně zkvašený mošt 
z plodů vinné révy, jenž 
může mít až sedm procent 
alkoholu, pravidelně kaž-
dý rok. Mnozí návštěvníci 

trhu se pouze tentokrát 
tak trochu podivovali zá-

hadnému nápisu, který 
vévodil jejich stánku s bur-
čákem. Nad velkou cedu-
lí, upozorňující na to, že 
právě v těchto místech se 
prodává burčák z vinař-
ské oblasti Čejkovice, se 
vyjímal už z dálky čitelný 
nápis tohoto znění: O pne-

umokocích pěkně od plic! 
A tak jsme oslovili Ladisla-

va Červenku a zeptali se:
Znamená to, že si my-

slíte, že burčák může 

mít nějaký vliv na tuto 

bakterii?

Vůbec ne (smích). Pro-
tože na dnešek bylo hláše-
no deštivé počasí, vypůj-
čili jsme si stánek s tímto 
nápisem, aby nám neprše-
lo na hlavu a mohli jsme 
nerušeně prodávat.

Kolik jste letos přivez-

li na sedlčanský farmář-

ský trh burčáku a kolik 

litrů podle předběžných 

předpokladů povezete 

nazpátek do Prosenic?

Jsme tady sedmý, mož-
ná už osmý rok a podobně 
jako v minulých letech, 
také tentokrát jsme přivez-
li čtyři sta litrů. Po deváté 
hodině dopoledne jsme 
měli prodáno už sto pade-
sát litrů, a protože zatím 
jsme prodali vždy úplně 
všechno, myslím si, že stej-

né to bude i letos. Taky už 
se stalo, že lidé měli ještě 
zájem a my jsme už neměli 
co nabízet.

Jednou jste mi říkal, 

že člověk by měl jednou 

za rok za jediný den vy-

pít pět litrů burčáku, tedy 

tolik, kolik má krve. Prý 

proto, aby se kompletně 

vyčistil. Znáte takového 

člověka?

Znám. Jsem to třeba já 
(smích).

A jak vám potom bylo?

Člověk se dostane do ta-
kového stavu, že tělo už 
cukr nebere, takže i mně 
bylo špatně. Jednou za rok 
se to ale nechá zvládnout.

Jaká byla letos vinař-

ská sezóna v Čejkovi-

cích?

Skoro všechno bylo le-
tos v pohodě. Jenom v po-
slední době jim dvacet pro-
cent úrody vzaly kroupy. 

David Myslikovjan

Pneumokoka burčák nezlikviduje, přesto 
se na farmářském trhu prodával ostošest

Burčák se letos na náměstí v Sedlčanech prodával ve stánku s tím-
to neobvyklým nápisem.

Schůzka s Michaelem Beranem odpadla, občané 
čekají na náhradní termín

S Michaelem Beranem se schůzka iniciovaná zastupitelkou Blan-
kou Vilasovou na „první pokus“ neuskutečnila.



Pro velkoobchodní sklad Sedlčany přijmeme:

ÚČETNÍ
SORTIMENTÁŘ, NÁKUPČÍ POTRAVIN

Požadujeme:
 znalost práce na PC
 příjemné vystupování

 praxe v podobném oboru

Bližší informace na tel.: 725 071 233
Svůj životopis můžete zaslat na e-mail: pejchl@co-op.cz

Prodám palivové dřevo měkké 900 Kč/prms 

a tvrdé 1 300 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les nebo pole jakékoliv vý-
měry. Tel.: 730 529 545.          201/22

Výkup starých peřin. Tel.: 
606 514 445.           202/22

Koupím chvoj stříbrného smrku. 
Tel.: 608 152 113.                 203/22 

Řidič sk. C, E hledá práci, pouze vnit-
rostátní. Tel.: 608 441 431.        204/22

Koupím historický motocykl nebo 
moped. Tel.: 777 746 668.         205/22 

Prodám velmi pěkné celočalouně-

Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

ZD Krásná Hora nad Vltavou a. s.

VOLNÁ PRACOVNÍ MÍSTA
Informace o pozici DOJIČKA, DOJIČ
• ZD Krásná Hora nad Vltavou a. s. – středisko Petrovice u Sedlčan
• Profese: chovatelé a ošetřovatelé skotu
• Náplň práce: dojení krav v moderní paralelní dojírně
• Typ pracovního poměru: plný úvazek, vícesměnný provoz
• Místo pracoviště: Petrovice u Sedlčan
• Hrubá mzda: 33 000 až 39 000 Kč

Požadujeme:
• kladný vztah ke zvířatům, praxe v oboru vítána
• spolehlivost, samostatnost, zodpovědnost

Informace o pozici STÁJNÍK (m/ž)
• ZD Krásná Hora nad Vltavou a. s. – středisko Petrovice u Sedlčan
• Profese: chovatelé a ošetřovatelé skotu
• Náplň práce: přihánění krav na dojírnu a zpět, přihrnování krmení  
    traktorem, apod.
• Typ pracovního poměru: plný úvazek, vícesměnný provoz
• Místo pracoviště: Petrovice u Sedlčan
• Hrubá mzda: 36 000 až 42 000 Kč

Požadujeme:
• kladný vztah ke zvířatům, praxe v oboru vítána
• spolehlivost, samostatnost, zodpovědnost
• řidičské oprávnění skupiny T

Nabízíme:
• práci ve stabilní společnosti
• dobré platové podmínky
• roční prémie dle výsledku hospodaření
• příspěvek na životní pojištění 
• příspěvek na závodní stravování
• 5 týdnů dovolené
• vhodné pro manžele, páry

Nástup možný ihned

Bližší informace na uvedeném kontaktu: 
737 289 194, 733 784 953, zdenek.petak@zdkh.cz

Hledáme brigádníka
řidiče pro rozvoz honců v lokalitě Vysoký Chlumec 

ŘP sk. D + profesní průkaz podmínkou
Práce o víkendech listopad – leden

Info na tel.: 605 111 101

né "letiště" dl. vč. čela 192 cm, š. 140 cm, 
barva tmavší červená. Cena 3 500 Kč. Tel.: 
724 918 307.         206/22

Prodám kůzle i do chovu, opracované 
domácí hovězí maso vychlazené na jatkách. 
Možnost dopravy. Tel.: 773 445 417.      207/22

Střední odborné učiliště 
Sedlčany, Petra Bezruče 364 

vás srdečně zve na oslavu

135. výročí založení školy
sobota 1. října od 930 do 1400 hodin v areálu školy

PLOŠNÁ INZERCE od 14 Kč vč. DPH/cm2
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OBEC

Dublovice 0 2 1 5 0 0 0 2 3 1

Hřiměždice 1 1 0 0 0 1 1 0 0 0

Jesenice 2 2 1 0 0 0 0 1 0 0

Kamýk nad Vltavou 1 1 2 5 4 2 1 2 2 1

Klučenice 2 0 0 1 1 0 0 0 0 1

Kňovice 0 1 1 0 0 0 0 1 0 0

Kosova Hora 3 0 2 1 1 1 0 1 0 2

Krásná Hora nad Vltavou 2 4 3 5 2 1 1 1 2 4

Křečovice 0 1 4 1 4 3 0 0 0 0

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 1 0 2 0 0 0 0 0 0 1

Nalžovice 2 1 1 2 1 4 1 2 1 1

Nedrahovice 1 3 2 1 1 1 1 1 1 1

Nechvalice 1 1 1 3 2 2 1 1 1 2

Osečany 0 1 1 1 0 0 0 0 0 0

Petrovice 3 9 9 7 1 1 3 2 2 3

Počepice 0 1 1 0 0 0 0 1 0 1

Prosenická Lhota 0 0 0 0 0 0 0 1 0 1

Příčovy 0 2 2 2 0 0 1 0 0 2

Radíč 0 0 0 0 0 0 0 0 3 0

Sedlčany 10 23 29 16 14 17 12 12 16 15

Sedlec-Prčice 6 9 7 10 8 8 5 6 3 5

Solenice 1 0 0 0 0 1 1 1 0 0

Svatý Jan 0 2 1 1 0 0 1 0 1 1

Štětkovice 1 0 0 2 0 0 0 0 0 0

Vojkov 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vrchotovy Janovice 1 1 0 0 0 2 2 3 5 3

Vysoký Chlumec 1 0 2 3 2 2 0 0 1 3

Zduchovice 1 1 2 3 1 1 1 1 1 1

Celkem 40 66 74 69 42 47 32 39 42 49

Jásalka Band v Petrovicích
SDH Mezihoří pořádá v sobotu 12. listopadu 

od 16 do 19 hodin v Obecním domě v Petrovicích vystoupení 
populární dechové hudby Jásalka Band. 

Toto vystoupení je určeno k poslechu a tanci.
Prodej vstupenek bude od 15 hodin v Obecním domě.

Srdečně vás všechny zve SDH Mezihoří

ČASTOBOŘ Na červnové Učení 
v přírodě na Častoboři si zvyk-
li žáci i rodičovská veřejnost. 
Nejinak je tomu s adaptačním 
kurzem pro žáky šestých tříd. 
Je podobný kurz vůbec tře-
ba? Jistě. Do kolektivu přibyl 
nemalý počet žáků z jiných 
škol, ale hlavně žáci dostali 
nové učitele. Téměř na každý 
předmět jiného. A pak zejmé-
na nové třídní učitele. A to 
už je pěk-
ný zmatek. 
Ad a p t a č n í 
kurzy slouží 
k tomu, aby 
se počáteční 
chaos urov-
nal, aby se 
noví žáci po-
znali navzá-
jem, aby se 
dobře a za-
včasu sezná-
mili se svý-
mi třídními 
učiteli. Je to 
moc důleži-
té pro jejich 
nový,  dru-
hostupňový 
start. Stejně 
jako j indy 
j sou  nápl -

ní letošního pobytu zejména 
socializační aktivity, činnos-
ti směřující k poznání sebe 
sama i druhých, ke správné 
komunikaci a sebehodno-
cení. Letos se žáky vyjel vý-
chovný poradce Jiří Šibrava 
a třídní učitelky Štěpánka 
Kuthanová a Eva Jiráková. 
A také jedno pěkné hnízdo 
vos, které nechtělo zůstat 
v pozadí.            -prop-

SEDLČANY Jako v jiných le-
tech už v prvním úplném týd-
nu školy se budoucí kamará-
di dvou žákovských krajních 

věkových pólů seznámili. 
Deváťáci navštívili obě první 
třídy. Přátelství mezi nejmlad-
šími a nejstaršími pravděpo-
dobně ještě nevznikla, ale 
každý prvňáček ví, ke komu 

patří a každý deváťák ví, 
o koho se má pomáhat starat. 
Toto propojení existuje for-
málně – v daných hodinách 

ofi ciální návštěva, ale zejmé-
na neformálně, kdy už nej-
starší žáci putují samovolně 
za svými prvňáčky a naopak. 
A nejsou to jenom holky.

-prop-

Propojení mezi 
prvňáčky a deváťáky

Adaptační kurz šesťáků

REGION I nadále se počty 
pozitivně testovaných 
nejen v našem regionu 
zvyšují. Za poslední tý-
den to bylo o dalších 
více než 16 procent. Bez 
evidovaného výskytu 
byla v neděli 18. září de-
sítka obcí.

Nárůst počtu aktiv-
ních případů vidíme 
v Kosově Hoře, Krásné 
Hoře nad Vltavou, Mi-
lešově, Nechvalicích, 
Petrovicích, Počepicích, 
Prosenické Lhotě, Pří-

čovech, Sedlci-Prčici 
a Vysokém Chlumci. Ani 
jedna z těchto obcí ale 
neměla více než pět po-
tvrzených případů. Nej-
více jich bylo pochopitel-
ně v Sedlčanech, jakožto 
největším městě regionu. 
I zde jich ale bylo pou-
ze 15, což je o jednoho 
méně, než o týden dříve.

V sobotu 17. září bylo 
na Sedlčansku 50 aktu-
álně nakažených, což 
je o jedenáct více než 
11. září. Dva vyžadovali 

hospitalizaci. Na Votic-
ku bylo 18 nakažených, 
tedy o pět méně než 
před týdnem. I zde byli 
dva nakažení v nemoc-
niční péči. Obec s roz-
šířenou působností Pří-
bram měla o 32 % více 
nakažených než při po-
sledním sledování. V ab-
solutních číslech jde 
o 45 občanů. Hospitali-
zovaní byli čtyři z celko-
vých 185 nakažených.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Odborníci mluví o očekávaném 
podzimním nárůstu
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sochařského díla do ve-
řejného prostoru. „Někte-

ří lidé dnes opět hodlají 

vymazávat celé etapy ev-

ropských dějin. Považuje-

me to za chybu a žádáme 

opak. Maršál Radecký byl 

největší vojenskou osob-

ností našich dějin moderní 

doby a ani on a jeho doba 

nesmějí být zapomenuti. 

Vojáci byli a jsou význam-

nou součástí historie,“ do-
dal Bárta. 

David Hroch, ředitel 
Městského muzea v Sedl-
čanech,  v souvis lost i 
s chystanou akcí připo-
mněl, že polní maršál Josef 
Václav hrabě Radecký se 
v roce 1766 narodil na třeb-
nickém zámku u Sedlčan 
a že bezesporu náleží k nej-
významnějším rodákům 
v regionu. „Město Sedlčany 

si osobnost Radeckého dů-

stojně připomnělo v roce 

2016, kdy byla v městském 

David Hroch: Obnovení památníku 
Radeckého naráží na debatu o jeho 
osobnosti i na fi nance

muzeu uspořádána velká 

výstava, v kulturním domě 

se konal seminář a uctění 

jeho památky vyvrcholi-

lo 5. listopadu odhalením 

pamětní desky na budově 

muzea,“ ohlédl se za udá-
lostmi před šesti lety, kdy 
byla součástí programu 

také mše svatá v kostele 
sv. Martina. Sedlčany v té 
době navštívil předseda 
Spolku Radecký Bárta, kte-
rý se ujal i režie části oslav. 
Nezapomenutelným se stal 
průvod v historických vo-
jenských uniformách, kte-
rý prošel po bohoslužbě 
od kostela k muzeu. „Osob-

ně si myslím, že obnovení 

pomníku na původním 

místě v Praze naráží spíše 

na debatu o jeho osobnos-

ti – za svého života hrabě 

Radecký náležel k rakous-

ké důstojnické elitě, která 

společně s dvorskou dynas-

tickou šlechtou a státní by-

rokracií – za podpory císaře 

Františka Josefa I. – vytvá-

řela jakési rakouské státní 

vlastenectví,“ zamyslel se 
ředitel Hroch s tím, že další 
bariéry spojené s realizací 
vidí v technických pro-
blémech a následně také 
ve fi nancování tak velkého 
projektu.    Marie Břeňová

SEDLČANY Jako rodilý Sedl-
čaňák mám k tomuto městu 
velmi silný vztah. Žiji zde 
přes padesát let a mrzí mě, 
že se některé věci ve městě 
neposouvají, v mých očích, 
tím správným směrem. 
Město se od roku 1989 hod-
ně změnilo, ale jsem pře-
svědčen, že se zde ledacos 
dá dělat i jinak. Společně 
s dalšími lidmi sdílejícími 
tento názor jsme utvořili 
Šanci pro Sedlčany.

Jelikož nejsme politic-
kou stranou, sbírali jsme 
nejprve podpisy sedlčan-
ských občanů, abychom 
se do voleb mohli přihlá-
sit. Mnoho lidí nám při 
tom říkalo, co jim ve měs-
tě chybí a jak současné 
Sedlčany vidí. Jejich pod-
něty jsme pak zapracova-
li do našeho programu. 
Protože jsme nové a nezá-
vislé uskupení, rád bych 
v pár větách naznačil, co 

považujeme za klíčové.
Za celou Šanci pro Sedl-

čany mohu především říci, 
že chceme, aby se při vede-

ní města vyjelo ze starých 
kolejí. Více mluvit s občany, 
zajímat se o jejich názory 
a vést město více koncepč-
ně. Zkrátka věci promýšlet 
v souvislostech, plánovat, 
mít vize a ty následně rea-
lizovat.

Sedlčany se vylidňují, 
odcházejí mladí lidé. Naší 

snahou je tento odliv za-
stavit, ale k tomu musíme 
vytvořit patřičné podmín-
ky. Osobně si myslím, že 

rozprodej bytového fondu 
v posledních třiceti letech 
nebylo nejšťastnější řešení. 
Tím méně zbavení se po-
zemků, na kterých mohla 
vyrůst tolik potřebná nová 
bytová výstavba. Dosavad-
ní zacházení s nemovitost-
mi města a územní plán 
Sedlčan jsou, velmi mírně 

řečeno, na pováženou. 
Otázky výstavby je nutné 
znovu rozpracovat a postu-
povat systematicky.

Celý široký region po-
třebuje mít v Sedlčanech 
také kvalitní lékařskou 
péči. Radnice si s těmito 
úkoly dosud neporadila, 
takže je vidět, že se k těmto 
problémům musí přistupo-
vat jinak. Zejména jednat 
vstřícněji s lékaři, kteří mají 
zájem ve městě ordinovat, 
ale narážejí na požadavky 
kladené vedením města.

Dalším ožehavým téma-
tem je bezpečnost a klid 
ve městě. Máme zde vybu-
dovaný kamerový systém, 
ale to neznamená, že není 
potřeba na něm dále pra-
covat. Stovky lidí si také 
stěžují na nedodržování 
nočního klidu, v první řadě 
na severním sídlišti. Klíčo-
vá rozhodnutí v tomto smě-
ru nejsou věcí policie, ale 

radnice. Udělejme tedy vše 
pro to, aby ve městě klid 
byl a také aby bylo čistější.

Již roky se hovoří o vy-
budování bazénu či koupa-
liště. Financovat v součas-
né době výstavbu krytého 
bazénu přesahuje možnos-
ti městského rozpočtu, ale 
obnova městského koupa-
liště je možným řešením. 
Po volbách k ní proto po-
dáme konkrétní návrhy. 
Právě tak bychom na mís-
tě bývalého softballového 
hřiště za gymnáziem rádi 
viděli park.

Otázek, kterými se za-
býváme, je celá řada a vě-
nujeme se jim intenzivně. 
Všechny občany Sedlčan 
bych chtěl především vy-
zvat, ať se o dění ve městě 
zajímají. Takový zájem se 
projevuje i tím, že člověk 
jde volit, ať již kohokoli.

Ing. Ivan Janeček,

kandidát na starostu

Šance vyjet v Sedlčanech ze starých kolejí

Kandidáti Šance pro Sedlčany kladou důraz na informovanost, 
komunikaci s veřejností a kolektivní práci. Letos se setkali již 
na 15 poradách. Program Šance, rozhovory s kandidáty i další 
informace lze nalézt na www.sanceprosedlcany.cz

PR

Od roku 2016 je na budově Městského muzea v Sedlčanech pamětní deska připomínající významnou 
osobnost Sedlčanska polního maršála Josefa Václava hraběte Radeckého.

Dokončení ze strany 1
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MARTINICE Na rybníku Velký 
Mastník se ve dnech 15. – 18. 
září konal třetí ročník non-
stop rybářských závodů, kte-
ré pořádali kamarádi Tomáš 
Rozvoral ze Sedlčan a Petr 
Lomoz z Nalžovic, oba také 
dlouholetí vyznavači Petro-
va cechu. Start závodů byl 
ve čtvrtek v osmnáct hodin, 
končilo se v neděli v poled-
ne a bezprostředně po vyhlá-
šení výsledků jsme oba pořa-
datele požádali o rozhovor.

Při těchto čtyřdenních 

závodech nebyly přestáv-

ky. Jak to rybáři zvládali?

Petr: Dnešní „kaprařina“ 
spočívá v tom, že rybář má 
elektronické hlásiče, které 
nahradily dřívější „policaj-
ty“. Jsou speciální montáže, 
kdy se ryba zasekne sama 

a vlasec se odvíjí přes hlá-
siče, které začnou zvukově 
signalizovat. Rybář proto 
může u vody i spát a chytat 
nonstop, protože ho signál 
vzbudí. Funguje to podobně 
jako mobil.

Můžete představit revír, 

ve kterém se vaše rybář-

ské závody konaly?

Tomáš: Rybník Velký 
Mastník letos měnil majite-
le, který nasadil velké ryby. 
Kapry až ke dvaceti kilogra-
mům a jesetery, z nichž nej-
větší má pětatřicet kilogramů 
a kolem sto sedmdesáti cen-
timetrů. Je to největší ryba, 
která tam je a při závodech 
byla poprvé chycena. Ryb-
ník má deset hektarů.

Kde js te  pořádal i 

úvodní dva ročníky va-

šich rybářských závodů?

Tomáš: Na pískovně 
Za Valem, což je u Podě-
brad. Je to docela daleko, 
a tak jsme rádi, že letos byl 
otevřen tento nový revír. 
Rybník jsme si pronajmuli 
na čtyři dny. Kromě účastní-
ků závodu tam nikdo nebyl.

Kolik rybářů v Martini-

cích soutěžilo?

Tomáš: Bylo jich dvacet 
a vytvořili deset týmů. Větši-
na byla ze Sedlčan a okolí, je-
den tým přijel z Jinců a další 
byly ze Štěchovic a z Kladna. 
U rybníka je zázemí s barem, 
takže se nechalo posedět, 
grilovaly se klobásy a maso. 
Byla to i společenská udá-
lost. Každá ulovená ryba se 
musela nějakým způsobem 
oslavit (úsměv).

Soutěž se konala systé-

mem „chyť a pusť“, nebo 

si rybáři odnášeli úlovky 

domů?

Petr: Sportovní revíry jsou 
z devětadevadesáti procent, 
možná i stoprocentně „chyť 
a pusť“. Proto jsou tam velké 

ryby, aby to bylo pro rybáře 
zajímavé. V Martinicích jsou 
rybníky dva, Velký a Malý 
Mastník. Na tom menším je 
možnost si rybu chytit, zapla-
tit a odnést.

Nepotrápilo vás při zá-

vodech současné deštivě 

počasí?

Tomáš: Potrápilo. Jede se 
tam podél potoka Mastník, 

který byl hodně rozvodně-
ný a také v revíru bylo blá-
to a voda všude. Podmínky 
byly tedy extrémně ztížené.

Zmínili jste největší ulo-

venou rybu při závodech. 

Jaký byl další velký úlo-

vek?

Petr: Největší kapr měl 
skoro třináct kilogramů. Sou-
těžili jsme i v nejmenší rybě, 
která měla tři a půl kila. Bo-
dováno bylo pět nejtěžších 
ryb, takže pokud jich tým 
nachytal například deset, sčí-
tala se hmotnost pouze pěti 

nejtěžších. První tým nachy-
tal čtyřicet osm kilogramů, 
takže jedna ryba měla kolem 
deseti kilo.

David Myslikovjan

ZPRAVODAJSTVÍ

Děkujeme sponzorům: Revír Velký Mastník, 
S–B s. r. o., Řeznictví Dvořák, Rybářské potřeby 

mmfi sh, Rybářské potřeby Faktorová, Pohoda club 
Sedlčany, Pizza Dublovice, Pizza Gatto Nero, Michal 

Marešovský, kamnářství Čihák, Radek Jiráček, 
Mírastav, Pletivo Lundák

SEDLČANY V parku na Sever-
ním sídlišti se v pondělí 19. 
září konalo druhé setkání 
občanů se členy uskupení 
Šance pro Sedlčany. První se 
uskutečnilo v sobotu na Čer-
veném Hrádku. Místo v par-

ku u prodejny Žabka nebylo 
v pondělí vybráno náhodně, 
protože na mítinku se jedna-
lo převážně o této lokalitě 
města, ve které je z důvodu 
konání diskoték pravidelně 
co uklízet a také je zde pře-
devším v pozdních nočních 
hodinách v pátek a v sobotu 

zvýšený hluk, na který si ne-
jenom obyvatelé prvního pa-
neláku za diskotékou stěžují.

Z tohoto důvodu se se-
tkání s občany zúčastnil 
za uskupení Šance pro 
Sedlčany velitel městské 

policie Petr Krch, který se 
přítomných mimo jiné ze-
ptal: „Víte kolik lidí k nám 

vloni na policii volalo, že je 

tady rušen noční klid a že to 

chtějí řešit? Bylo to v jednom 

jediném případě. A to je pro 

nás, pro městskou policii pro-

blém, protože my potřebuje-

me s občany spolupracovat. 

Z informačního systému jsem 

si vytáhl, že policie tady byla 

loni fyzicky přítomna v osmi 

stech čtyřiceti případech 

a řešila situaci u diskotéky 

a v parčíku. Všichni víme, 

jaká se tady pohybuje skupi-

na obyvatel. Jsou to lidé, kte-

ří se nechtějí přizpůsobit situ-

aci ve společnosti a nechtějí 

respektovat daná pravidla.“ 
Petr Krch připomněl, že si-
tuace by se mohla zlepšit 
omezením provozní doby 
diskotéky, přidáním veřej-
ného osvětlení a také tím, že 
na kameru na paneláku, kte-
rá by mohla být umístěna 
níž než dosud, by byl přidán 
měřič hluku. Petr Krch se 
zmínil i o dalším problému, 
který poznal ve své praxi. 
Lidé pozorovali trestný čin, 
který by měli ohlásit na tís-
ňovou linku, ale nikdo to ne-
udělal. Proč? Protože každý 
z nich si řekl, vidí nás to více 
a ohlásí to někdo jiný. V dis-
kusi s Petrem Krchem jeden 

z občanů rovněž připomněl, 
že lidé volající na tísňovou 
linku mají ohlásit svoje jmé-
no a potom se bojí msty 
z řad narušitelů veřejného 
pořádku.

Na pondělním mítinku se 
řešily vážné záležitosti, ale 
zařadila se mezi ně i jedna 
úsměvná. Účastníci setkání 
si jistě všimli, že na stánku 
uskupení Šance pro Sedlča-
ny visí několik druhů plavek. 
Proč tomu tak bylo, nám vy-
světlil lídr uskupení. „Je to 

z toho důvodu, že bychom 

chtěli konečně Sedlčaňákům 

vrátit místo, kde by se moh-

li v létě vykoupat,“ uvedl 
Ivan Janeček. „Před čtyřmi 

lety to bylo velmi ožehavé 

téma. Myslím si, že všechna 

uskupení, která šla do voleb, 

slibovala, že něco s koupá-

ním v Sedlčanech udělají, 

ale nikam se to neposunulo. 

Před třemi lety byla předsta-

vena studie na vybudování 

plaveckého bazénu, avšak 

už tehdy to bylo fi nančně ne-

reálné. A dnes je to nereálné 

obzvlášť. Proto hledáme ře-

šení. Jsme největším městem 

středního Povltaví a je smut-

né, že lidé tady nemají kou-

paliště. Máme retenční nádrž, 

jejíž vyčištění je nad fi nanční 

možnosti města. Je tady také 

Častoboř, kterou mnozí z nás 

znají už od svých dětských 

let. A je tady staré koupališ-

tě. Vím, že tato lokalita není 

nejvhodnější, ale zdá se nám, 

že se jedná o nejlevnější řeše-

ní, jak lidem vrátit možnost 

se v letních dnech vykoupat. 

V roce 2014 město zadalo 

studii na revitalizaci koupa-

liště, ale problém byl v tom, 

že se počítalo, že se to tam 

vybagruje a udělá se koupa-

liště nové. Bylo řečeno, že 

tam není voda, ale ona tam 

je nebo víme, odkud ji vzít. 

Jenom je potřeba udržet její 

čistotu. Je potřeba opravit stá-

vající koupací část a doplnit 

ji zařízením, aby se tam dalo 

opět koupat.“

David Myslikovjan

Největším úlovkem na rybářských závodech v Martinicích, pětatři-
cetikilovým jeseterem, se mohl pyšnit František Vyhnal.

Rybářské závody v Martinicích byly nejenom 
soutěžní, ale také společenskou událostí

Členové uskupení Šance pro Sedlčany na setkání s občany 
mluvili o rušení nočního klidu v parku a jeho okolí

Na setkání občanů se členy uskupení Šance pro Sedlčany v parku 
na Severním sídlišti se mluvilo o problémech v této lokalitě.
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S T R U Č N É  D Ě J I N Y 

S E D L Č A N  ( 9 )

Jakkoli se můžeme sna-
žit o nezaujatý výklad, 
20. a 30. léta nesporně 
znamenala pro Sedlčany 
dobu rozmachu a mnoha 
radostných událostí.

V září 1922 proběhlo 
kousek za městem smě-
rem k Libíni velké cvičení 
československé armády. 
Při té příležitosti do Sedl-
čan zavítal sám prezident 
T. G. Masaryk a sedlčan-
ské náměstí, do té doby 
známé prostě jako Velké, 
dostalo Masarykovo jmé-
no. Před pár týdny jsme 
si připomněli stoleté vý-
ročí této události.

O rok později se sta-
rostou města stal hodinář 
Josef Poustka, za jehož 
vedení byla do města za-
vedena elektřina, probí-
hala intenzivní výstavba 
rodinných domů včet-
ně domu pro úředníky 
a v souvislosti s posledně 
jmenovaným byla jatka 
přesunuta z Havlíčkovy 
ulice na dnešní místo. Mi-
mochodem, „úředňák“ je 
dílem architekta Františka 

Holana, stejně jako budo-
vy dnešního městského 
úřadu, nemocnice aj.

Poustku vystřídal Vác-
lav Jiráček, který dal r. 
1931 opravit celou rad-
nici. Autorem sgrafitové 
výzdoby na nové radnici, 
stejně jako pozdějších 
maleb na hotelu U České-
ho lva, byl význačný ma-
líř Antonín Häusler.

Ve výčtu zvučných 

jmen nesmí chybět skla-
datel Josef Suk, jehož 
společnost si Sedlčanští 
často a rádi užívali. V r. 
1929 byl Suk jmenován 
čestným občanem měs-
ta. Na tuto poctu hudeb-
ník zareagoval srdečným 
dopisem a nemalým 
finančním darem pro 
městskou chudinu. Z dal-
ších rodáků, o nichž bylo 
v této době slyšet daleko 
za hranicemi regionu, 
uveďme také poslankyni 
Annu Mrskošovou nebo 
pražského primátora Kar-
la Baxu.

V r. 1934, za staros-
ty Františka Biliny, se 
v Sedlčanech konala 
Okresní  hospodářská, 
průmyslová a školská vý-
stava, bezpochyby nejvý-
znamnější meziválečná 
akce na Sedlčansku. Při-
lákala na 20 000 návštěv-
níků a prestiž jí dodali 
významní hosté, mj. mi-
nistr zemědělství Milan 
Hodža nebo ministr za-
hraničí Edvard Beneš.

Po úmrtí prezidenta 

Masaryka byla v březnu 
1938 do Gärtnerova domu 
umístěna pamětní deska 
jako připomínka přeno-
cování při výše zmíně-
ném vojenském cvičení. 
O pár měsíců později, 
po Mnichově, dorazi-
li do Sedlčan uprchlíci 
z obsazeného pohraničí 
a léta prosperity se na-
chýlila ke svému konci.

Pavel Žak

SEDLČANY Ve společen-
ském sále a foyer kulturní-
ho domu se ve středu 14. 
září konal Den zdraví, který 
pořádala Mediterra Sedl-
čany. Program zaměřený 
především na prevenci, od-
borné ukázky, individuální 
poradenství a také na pre-
zentaci činnosti sedlčan-
ské nemocnice, se původ-
ně měl konat stejně jako 
v předchozích letech na ná-
městí T. G. Masaryka, ale 
protože předpověď počasí 
nebyla příznivá, rozhodli 
se pořadatelé přeložit akci 
do vnitřních prostor.

Odborný výklad 
doprovodila 
hudba

A udělali dobře. Téměř 
po celou středu bylo totiž 
deštivé počasí a v suchu 
uvnitř budovy se celý 
program mohl konat bez 
jakýchkoliv zádrhelů. 
A navíc všem přítomným 
v klidu mohla zahrát hu-
dební skupina, složená 
z klientů Diagnostického 
ústavu sociální péče Tlo-
skov. Posluchači v sále 
měli možnost poznat, 
že její členové si zvolili 
příhodný název, kapela 
se totiž jmenuje Kabrňá-
ci. „Na Dni zdraví jsme 

prováděli tradiční měře-

ní tlaku, měření hladiny 

cukru v krvi, cholesterolu 

a ukazovali techniky kar-

diopulmonální resuscita-

ce,“ uvedla Iveta Růzho-
vá, která v sedlčanské 
nemocnici pracuje na po-
zici marketingový spe-
cialista. „Navštívily nás 

také spolky, například 

Avalone nebo Loono. Jed-

ná se o spolek mediků, 

kteří se zabývají různými 

vzdělávacími preventiv-

ními programy a objíždě-

jí školy a také akce, jako 

je ta naše.“ Lékařského 
ředitele Mediterry jsme 
se zeptali, jestli ho nemr-
zelo, že akce musela být 
přeložena do vnitřních, 
přece jenom více omeze-
ných prostor. „Nemrzelo. 

Je to tady takové komor-

ní, a navíc je to pro nás 

vzpomínka, protože jsme 

tady v době, kdy zde bylo 

očkovací centrum, sídlili 

bezmála rok a úspěšně 

spolupracovali s kultur-

ním domem,“ odpověděl 
primář Sergej Jurčenko. 
„Očkovací centrum bylo 

hodně populární nejenom 

mezi lidmi ze Sedlčanska, 

ale přijíždělo sem i hodně 

zájemců o očkování ze 

vzdálenějších míst. Z okolí 

Příbrami, Benešova i z Mi-

levska. Pohybovalo se tady 

celkově kolem čtyřiceti ti-

síc osob. My jsme zpočátku 

plánovali číslo nižší, ale 

rozrostlo se to (úsměv).“

Nechybělo 
vybavení 
Mediterry 

O přemístění celé akce 
se rozhodlo v pondělí do-
poledne a primář Sergej 
Jurčenko k tomu s úsmě-
vem dodal, že vedení Me-
diterry nemůže nic zasta-
vit, zvlášť když je akční, 
spontánní a má tak schop-
ný personál. Byl na ces-
tách v cizině, a když se 
vrátil poznal, že všechno 
je za pár dní připraveno. 
„Ivetu bych ještě doplnil, 

že dnes tady návštěvníci 

viděli vybavení naší ne-

mocnice, jako jsou napří-

klad nemocniční lůžka, 

která se dovedou naklánět 

ze strany na stranu a jsou 

prevencí proti proleženi-

nám. K vidění byly moni-

tory na sledování různých 

životních funkcí a sofi sti-

kované moderní přístroje 

na rehabilitaci, díky nimž 

se nechá poskytovat i pří-

mo na lůžku nebo u lůžka 

vsedě i vleže. Před chvílí 

jsem sledoval, jak se stu-

denti sedlčanského gymná-

zia učili různým technikám 

převazů na obrovských 

plyšových medvědech. 

Ti jsou populární zvlášť 

u mladších věkových sku-

pin. Přestože naše nemoc-

nice je malá, tato covidová 

doba nám ukázala, že jsme 

schopni se zmobilizovat 

a ve spolupráci s krajem 

a krajskými nemocnicemi 

poskytovat i akutní péči. 

Jsme důležitou součástí 

zdravotnictví na Sedlčan-

sku,“ poznamenal primář 
Sergej Jurčenko.

Na středečním Dni 
zdraví v kulturním domě 
se také mohli nechat za-
psat dárci kostní dřeně, 
kteří by tak dali naději 
na život vážně nemoc-
ným lidem. Podle ředitel-
ky a zakladatelky spolku 
Avalone Ivany Nikitinské 
Čermákové z Libíně jich 
bylo dvanáct. Dokonce 
podle jejích slov přichá-
zeli i tatínkové a maminky 
od malých dětí. 

David Myslikovjan

Pro organizátory Dne zdraví bylo 
místo jeho konání vzpomínkou 
na očkovací centrum

Zájemci si na Dni zdraví mohli na velkém plyšovém medvědovi 
vyzkoušet pod odborným dohledem různé techniky převazů.

Prvorepublikové 
Sedlčany

Baxův park na náměstí, pohled směrem do dnešní Nádražní ulice. 
Foto: Městské muzeum Sedlčany
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ČERVENÝ HRÁDEK/SEDL-

ČANY V sobotu 17. září se 
zaregistrovalo ke 4. ročníku 
Benefi čního běhu pro Kříd-
la 85 účastníků a tím tento 
domácí hospic podpořili. 
Vytrvalost museli projevit 
tentokrát nejen účastníci, 
ale i organizátoři.

Člověk žasl, že deštivé 
počasí, kterého už měli 
všichni dost po průtržích 
v uplynulých týdnech, 
odradilo málokoho, mož-
ná nikoho.

Organizátoři, kterým po-
máhala dlouhá řada dob-
rovolníků, se potýkali při 
přípravě běhu s rozmary 
vodního živlu. Lída Hege-
rová se podělila o strasti, 
které je potkaly.

„Byl to týden plný změn. 

Dobrovolníky sjednané 

na sekání trasy křovinořezy 

ve čtvrtek zrušíte hned poté, 

co vidíte několikadenní před-

pověď počasí. Zrušíte i dobro-

volníky na značení pětikilo-

metrové trasy. Sjednáte nové 

dobrovolníky hned na úterý, 

když má být posléze ta slota. 

V parku najdete na trase ně-

kolik popadaných stromů, ale 

zkušený dědeček vás ujistí, 

že s kočárkem se dají podjet 

a nemusíte je odklízet. Zna-

čení trasy s novými dobrovol-

níky, kdy skoro čtyři hodiny 

věšíte fáborky a zatloukáte 

kolíky pro šipky, je objevné. 

Zjistíte, že máte na trase dal-

ší popadané stromy. A to už 

je pátek. Ti nejbližší vezmou 

tedy pilu a doslova proklestí 

cestu na sobotu. Všichni dob-

rovolníci byli letos velice obě-

taví a jsme jim za přípravu 

velmi vděčni.“

Je sobota: počasí je stále 
proměnlivé, za rybníkem 
v parku na Červeném Hrád-
ku je postaven nejen elekt-
ronický start a cíl běhu, ale 
také stánky se skvělým ob-
čerstvením. Účastníci mají 
na výběr slané i sladké, 
ovoce, nápoje a pro děti je 
tu šplhání po provazu a kre-
ativní dílnička.

Trasa vede parkem, pak 
Na Skalách, pod Hluchou 
a pod lesem ke Kosově 
Hoře a zpět na Červený Hrá-
dek. Z každého z účastníků 
dýchá při startu nadšení 
a v cíli blaženost, ať už je to 
žena se psem, tatínek s ko-
čárkem, rodina s malými 
či většími dětmi, skupina 
menších kluků samostatně, 
nebo i senioři procházkou. 
Všichni opravdu zablácení 
a šťastní, že běh či chůzi 

zvládli tentokrát i za deš-
tivých podmínek a trasu 
dokončili v těžkém terénu. 
Dostávají malou sladkou od-
měnu, koláček, banán a pití.

Běželo se v osmi kate-
goriích a nejlepší čas byl 
19:55. Rekord z loňska ne-
byl pokořen, ale při nároč-
nosti trasy není divu.

Běh pro Křídla měl skvě-
lou sponzorskou podpo-
ru. Pavlína Oubrechtová, 
vedoucí hospicu, nám od-
pověděla na otázku, na co 
hospic použije prostředky 
vybrané za registraci běžců 
a chodců letošního ročníku: 
„Finance použijeme jako ka-

ždoročně především na pro-

voz, platy, pohonné hmoty, 

zdravotnický materiál nebo 

i kancelářské potřeby.“

Kdo jste nestihli podpořit 
Domácí hospic Křídla v Sedl-
čanech svým během či chů-
zí, máte možnosti další. Hned 
v říjnu je kupříkladu celostát-
ní Papučový den. Tak jako se 
pořádají běhy pro hospice, 
tak již poněkolikáté tato pap-
učová akce podporuje hospi-
cové služby šířením zprávy 
o jejich existenci. I vy můžete 
letos Křídla podpořit tím, že 
si do práce nebo do školy 
obujete papuče a vyfotíte se 
v nich. Ani byste nečekali, 
kdo všechno a v jakém pro-
středí si papuče obuje a zve-
řejní foto.

Tak nezapomeňte: ve stře-

du 5. října zveřejněte svou 
fotku v těch nejmilovaněj-
ších papučích na podporu 
služby, která naplňuje důle-
žitou potřebu člověka umírat 
doma v kruhu svých blíz-
kých tím, že nabízí odborný 
i lidský doprovod pro jeho 
poslední chvíle mezi námi. 

Iva Fišerová

SMILOVICE Letošní druháč-
ci a třeťáci začali školní rok 
netypicky. Hned druhý tý-

den školy se rozjeli na dva-
cet lekcí plavání do ba-
zénu Ministerstva fi nancí 
do Smilovic. 

Proč tam? Příčinou je 
uzavření příbramského 
bazénu pro nepříbram-
ské školy a pro jejich pla-
vecký výcvik. Měli jsme 
dvě možnosti. Počkat až 
po rekonstrukci tohoto 
zařízení nebo hledat jiné 
možnosti. Nakonec jsme 
trochu riskli a sjednali 
smlouvu se Smilovicemi, 
autobusovým dopravcem 
a hlavně s Plaveckou ško-
lou Betynka. Žáci zatím 
byli třikrát a paní učitelky 
si pochvalují teplotu vody, 
zázemí (množství pomů-
cek, které z Betynky při-

vezli), ale hlavně skvělý 
přístup lektorek a lektorů 
plavání k žákům. I ti bázli-

vější během první hodiny 
do vody vlezli a to se nám 
zatím před tím nikdy ne-
stalo. Mají prý skvělý indi-
viduální přístup ke každé-
mu dítěti, a tak doufáme, 
že nepoleví.

Jezdíme v rytmu inten-
zivního výcviku – jeden 
týden tři dny v týdnu, dru-
hý dva dny. Intenzivnější 
výuka má tu výhodu, že 
v „soustavném“ rytmu 
výcviku se plavání snad-
něji osvojí. Jistá nevýhoda 
spočívá v případné ne-
mocnosti žáka. Zatím to 
s absencemi ale jde. Takže 
doufáme, že po deseti ná-
vštěvách budeme mít ze 
žáků zdatné plavce na zá-
kladní úrovni.           -prop-

KOSOVA HORA Skautský 
oddíl Kos Kosova Hora 
připravil pro oba prázd-
ninové měsíce skautskou 
stezku, která vedla pří-
jemnou krajinou a měla 
motivovat účastníky k po-
znávání historie Kosovy 
Hory. Během procházky 
objevovali zajímavá mís-
ta, na nichž byly ukryty 
kešky ve formě zkumavky 
s textem přibližujícím his-
torii, a také s otázkami. 
Luštitelé odevzdávali her-
ní karty v budově obecní-

ho úřadu. „Do 31. srpna se 

sešlo 30 karet s odpověď-

mi a v pátek 9. září bylo 

vylosováno pět výherců, 

kteří obdrželi knihu His-

torie Kosovy Hory od au-

torů Jiřího Němce a Ivany 

Lomozové,“ shrnula vý-
sledky vedoucí dívčího 
skautského oddílu Pavla 
Pittnerová a odtajnila jmé-
na pěti oceněných, který-
mi byli: Vít Volf, Zuzana 
Urminská, Anna Klozová, 
Karel Mokrý a Matyáš Be-
lza.                                  -mb-

Pro podporovatele ani pro 
organizátory běhu pro Křídla 
nepřízeň počasí nic neznamená

Za 27 minut uběhl trasu 5 km v těžkém rozbláceném terénu otec Láďa Jelen s dcerkou Stáničkou v ko-
čárku. Foto: Martin Zemánek

Úspěšní luštitelé 
dostali knihu 
o historii

Propojka plave 
ve Smilovicích
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SEDLČANY Počátky knihov-
ny v Sedlčanech spadají 
do roku 1882. Od té doby 
se několikrát přestěhovala, 
sídlila v budově takzvané 
staré radnice (dnešního mu-
zea), dětské oddělení bylo 
ve spodní části náměstí, delší 
etapu pro ni znamenala bu-
dova fary na Komenského 
náměstí. Její poslední adresa 
je v ulici Kapitána Jaroše. 

Program slavnostního se-
tkání k oslavě 140. výročí za-
čínají její zaměstnankyně při-
pravovat na sobotu 8. října, 
kdy chtějí od 16 hodin slavit 
s lidmi, kteří mají ke knihov-
ně blízko. Více v rozhovoru 
s její ředitelkou Blankou Tau-
berovou.

Jaké z osobností spja-

tých s knihovnou byste 

zmínila?

Určitě učitele Jana Pa-
velku, který vedl knihovnu 
i v době druhé světové vál-
ky a to na území, které bylo 
za protektorátu vystěhová-
no. Česká knihovna mohla 
pro české obyvatele díky 
tomu fungovat. Od profesio-
nalizace, k níž došlo v roce 
1952, jsme možná jediné 
zařízení města, kde se jen 
málokdy střídá vedení. Prv-
ní ředitelkou profesionální 
knihovny byla Ranka Hrst-
ková, po ní Jana Lehovcová 
a tou třetí jsem já. 

Od kterého roku?

V sedlčanské knihovně 
jsem od září 1985. Janu Le-
hovcovou jsem vystřída-
la na jejím postu v lednu 

2001. Předtím jsem působila 
až do mateřské dovolené 
v pražské městské knihov-
ně, kde jsem vedla pobočku 
v Bráníku.

Dětské oddělení kdysi 
fungovalo v dnes neexistují-
cí budově na náměstí, která 

ustoupila stavbě Obchodní-
ho domu Rozvoj. Nezapo-
menutelné pro tehdejší děti 
bylo promítání pohádek 
ve výloze knihovny, kdy 
chodník byl malým divákům 
těsný. Promítalo se v zimě 
a k té atmosféře patřila po-
hádka Hrnečku, vař!

Já jsem tam také jako dítě 
ráda chodila. Stará knihov-
nická garda – paní Havlíčko-
vá a Novotná tam promítaly 
nejen pohádky, ale i fi lmy, ze-
jména v době před sv. Miku-

lášem. Pokud se nepletu, tak 
se toto oddělení stěhovalo 
na faru v roce 1972. 

Slavnostní setkání 

k 140. výročí knihovny je 

vaše aktivita? Co všechno 

pro návštěvníky chystáte?

Ano, naše. Připomínáme 

půlkulaté i kulaté výročí 
každých pět let. Chceme 
uspořádat výstavu s ohléd-
nutím do minulosti a zahájit 
ji chceme 8. října. Ve stejný 
den odpoledne bude pro 
děti připravena pohádka, 
kterou sehraje zřejmě sdru-
žení Našlose. Našlose má 
také výročí, které členové 
chtějí oslavit 1. října po celý 
den ve špýcharu v Dráž-
kově. Spolek oslovil i naše 
nové ukrajinské obyvatele, 
zda by také nechtěli vystou-

pit s krátkým programem. 
Ti se nabídky zodpovědně 
chopili. Představení s re-
žisérkou a choreografem 
připravují a dvakrát týdně 
mají zkoušky. Ukrajinci slí-
bili, že vystoupí i v knihov-
ně 8. října, tak se těšíme. 
Počítáme také s hudebním 
vystoupením.

V době oslav bude již 

po komunálních volbách. 

Pozvete nově zvolené za-

stupitele nebo ještě ty 

stávající, včetně starosty 

Hölzela?

Zatím jsme neposílali 
pozvánky, ale dopisy jsme 
oslovili naše partnery – to 
znamená spolky, školy i jed-
notlivce. V září od nás dosta-
ne pozvánku jak současné, 
tak nové zastupitelstvo, to 
nové až po volbách. 

Jakou etapu za těch 37 

let strávených v sedlčan-

ské knihovně považujete 

za nejtěžší?

Určitě to bylo období pan-
demie covidu. Měnila se ne-
ustále různá nařízení, na kte-
ré se muselo rychle reagovat. 
Zvenčí se to asi nezdá, ale 
pro nás i v rámci kolektivu 
tato doba byla velmi depre-
sivní. S kolegyněmi jsme se 
snažily s tím nějak porovnat. 
Práce jsme měly i při uzavře-
ní dveří spoustu. Kdyby bylo 
zavřeno i několik let, tak po-
řád máme nějaké „kostlivce 
ve skříni“, které budeme vy-
ndavat a tím vylepšovat naše 
služby obyvatelům. Nejtěžší 
pro nás byly ty zavřené dve-

ře, protože knihovny jsou 
od toho, aby byly živé, aby 
se s námi setkávali návštěv-
níci, čtenáři, aby šly služby 
poskytovat tak, jak jsme 
všichni zvyklí. Je pravda, že 
se hodně rozšířily digitální 
služby, ale to ty lidi nevidí-
me, protože mají tváře scho-
vané za počítačem. I když se 
jim naše knihovnice snažily 
vyjít vstříc, například i po-
kud šlo o platby. Půjčovat si 
elektronické knihy mohou, 
ale když nemají zaplacený 
poplatek, tak by to nebylo 
možné. Proto jsme zřídily 
platební bránu, aby mohli 
zájemci platit podle potřeby 
z domova...

A nejhezčí?

Nejhezčí je to pořád – 
když chodí lidi do knihovny, 
ale i na akce, které pořádá-
me – ať jde o besedy, před-
nášky, autorská a scénická 
čtení, interaktivní programy 
pro různé věkové kategorie, 
velké komunitní akce typu 
pokusů o nový český rekord, 
lampionový průvod a po-
dobně. Je to práce hezká, 
pestrá. Za těch plno let nedo-
kážu odpovědět na to, co je 
to nejhezčí. Jsem moc ráda, 
že se tady sešla parta děvčat, 
která mají svoji knihovnic-
kou práci ráda. O tom jsem 
přesvědčena. V současné 
době jsou mými kolegyněmi 
Alena Budková, Olga Jeleno-
vá, Helena Kosařová, Jana 
Roškotová, Daniela Pokorná 
a Blanka Řezáčová. 

Marie Břeňová

PETROVICE Pátek šestnác-
tého září přinesl mnoha 
miminkům i batolatům 
z Petrovicka první zásadní 
společenský i slavnostní 
okamžik v životě. 

V Petrovicích, v obřadní 
síni zámečku, se na jejich 
počest konalo vítání ob-
čánků. Starosta obce Petr 
Štěpánek si zde pochoval 
dvě holčičky a deset chlap-
ců. Každému z nich popřál 
mnoho zdraví i štěstí do ži-
vota. Z rukou matrikářky 
Hany Šťastné dostaly děti 

dárek a maminky květino-
vý dar. Slavnostní událost 
zpestřily děti z MŠ Čtyřlís-
tek, které si pod dohledem 
Dany Kolínové připravily 
pěkné vystoupení protka-
né zpěvem i básničkou. Ře-
ditelka Kolínová každému 
dítěti do památeční knihy 
maluje originální obrázek, 
který se nikdy neopaku-
je. Současný starosta vítal 
děti do obce naposledy. 
Po volbách se již o post ve-
dení obce nebude ucházet. 

Jana Motrincová

Knihovna je místem setkávání, kultury, vzdělávání, ale také 
odpočinku a relaxace už 140 let

K oblíbeným akcím v knihovně patří také pasování prvňáčků 
na čtenáře.

Vítání občánků do života i do obce se ujal současný 
starosta naposledy

Při druhém letošním vítání občánků byli v převaze narozených dětí chlapci.

SPOLEČNOST
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – Pohoda club
24. 9. Blue Orchestra, 

Celest&Charles

koncert kapel Blue Orchest-

ra a Celest&Charles; 20:00

1. 10. Orion & Mike Tra-

fi k (PSH) – Teritorium 

III tour

uzavření zásadní trilogie 

českého rapu; 21:00

 Vysoký Chlumec – 
u Matoušků
28. 9. Václavské posezení 

s harmonikou

k tanci a poslechu zahrají 

Klenováci; 14:00

 Sedlčany – kult. dům
29. 9. Trio Opera Divas

vystoupení nevšedního 

dámského pěveckého 

seskupení; 19:30

 VÝSTAVY

 Sedlčany – kult. dům
Vesmír v obrazech

výstava Stanislava Bouly 

věnovaná astronomii

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Výstava Tomáše Záborce

autorská výstava dřevo-

maleb

Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – knihovna
Kdo maluje, nezlo-

bí aneb Arteterapie 

na Sedlčansku

výstava ukrajinské student-

ky kurzu Lukáš; do 5. 10.

Výstava Píšu, píšeš, 

píšeme

výsledky tvůrčího psaní 

z klubu Píšu, píšeš, píšeme; 

do 5. 10.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Krysáci

výstava animovaného 

večerníčku; do 2. 10.

 Vysoký Chlumec – 
Skanzen
Vznik a dvě desetiletí bu-

dování Skanzenu Vysoký 

Chlumec

etnografi cké předměty a foto-

grafi e Čeňka Habarta; 31. 10.

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – knihovna
26. 9. Jak se nenechat 

napálit aneb Kritické 

myšlení a mediální gra-

motnost

beseda s Petrem Gongalou, 

koordinátorem projektu 

Demagog.cz; 18:00

 DIVADLO

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
24. 9. Velké lásky v ma-

lém hotelu

bláznivou komedii uvádí 

Divadelní společnost Háta; 

19:00

3. 10. Pstruzi

uvádí Divadlo Ungelt; 19:00

 Sedlčany – kult. dům
21. 9. Zahraj to znovu, 

Same

komedie Woodyho Allena; 

19:30

27. 9. Leoš Janáček: Listy 

důvěrné

hudebně-poetický večer 

v podání herce Petra Ště-

pánka a klavíristky Terezie 

Fialové; 19:30

 Nechvalice – kult. dům
24. 9. Na stojáka

zábavná show, vystoupí 

Arnošt Frauenberg, Ester 

Kočičková a Lukáš Pavlá-

sek; 20:00

 Vojkov – špejchar
24. 9. Pan čáp na to káp

komedie, hrají ochotníci 

z Miličína; 19:00

 KINO

 Sedlčany 
22. 9. Pásmo krátkých 

fi lmů Ondřeje Kymly

zahájení nové sezóny 

fi lmového klubu; 20:00

23. 9. Seveřan

historický akční fi lm; 20:00

24. 9. Velká premiéra

česká komedie; 20:00

25. 9. Ježek Sonic 2

americká komedie; 15:00

30. 9. Díra

fi lm Itálie; 20:00

 Sedlec-Prčice – sál ZŠ
23. 9. Střídavka

česká komedie; 20:00

30. 9. Banger

české drama; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
21. 9. Veřejné bruslení

16:00–18:00

25., 28. 9., 2. 10. Veřejné 

bruslení

14:00–16:00

21. 9. Pohárové utkání

HC Rebel Sázava – TJ Sla-

voj Obecnice; 18:30

HC Čerti Křepenice – HC 

Bubák Chlum; 20:25

23. 9. Pohárové utkání

HC Žabáci Solopysky – HC 

Olbramovice; 18:30

HC Domino – HC Huroni 

Vršovice; 20:25

24. 9. Pohárové utkání

HC Kňovice – HC Kačeři 

Příčovy; 14:00

HC Hrádek – HC Medvědi 

Sedlčany; 16:00

Rybníkáři – Ševci Nový 

Knín; 18:00

DSK Daleké Dušníky – HC 

Miličín; 20:00

25. 9. Pohárové utkání

Novit Neveklov – Rumola; 

16:30

TJ Slavoj Obecnice – HC 

River Boys Zvírotice; 18:25

HC Votice – Štětkovice B; 

20:20

26. 9. Pohárové utkání

HC Bubák Chlum – HC 

Kňovice; 18:30

AHC Nový Knín – HC Domi-

no; 20:25

28. 9. Pohárové utkání

HC Kačeři Příčovy – HC 

Rebel Sázava; 18:30

HC Huroni Vršovice – HC 

Čerti Křepenice; 20:25

30. 9. Pohárové utkání

HC Olbramovice – Novit 

Neveklov; 18:30

HC Miličín – HC Žabáci 

Solopysky; 20:25 

1. 10. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany – HC 

Nymburský Lev; 17:00

 Vysoký Chlumec – hřiště
24. 9. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – SK 

Přestavlky; 16:30

 Dublovice – hřiště
25. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice B – TJ 

Sokol Počepice; 16:30

2. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – TJ 

Stará Huť; 16:00

 Sedlec-Prčice – hřiště
24. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice 

B – TJ Sokol Kamýk nad 

Vltavou; 16:30

1. 10. Za kapličkami Čes-

kého Meránu

16. ročník pochodu, trasy 

dlouhé 12, 18 a 26 km nebo 

cyklotrasa; start 7:00-10:00

 
 Petrovice – hřiště
24. 9. Fotbalové utkání

SK Petrovice B – SK Kluče-

nice; 16:30

28. 9. Fotbalové utkání

SK Petrovice – TJ Vltavan 

Hřiměždice; 16:30

2. 10. Fotbalové utkání

SK Petrovice – SK Třebsko; 

16:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
25. 9. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – TJ Sokol 

Nová Ves pod Pleší B; 16:30

 Sedlčany – hřiště TJ 
Tatran
25. 9. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – TJ 

Sedlec-Prčice; 16:30

28. 9. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – Mni-

chovohradišťský SK; 16:30

2. 10. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – Povl-

tavská ak. B; 16:00

 Jesenice – hřiště
25. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – TJ Pro-

střední Lhota; 16:30

 Sedlčany
28. 9. Okolí Dolnohbitska

turistický pochod

 Vysoký Chlumec – 
skanzen
1. 10. Putování za Jaku-

bem Krčínem

tradiční pochod poutníků 

po trase ze Skanzenu 

k jeho náhrobku v Obděni-

cích; 9:00

 Kamýk nad Vltavou – 
hřiště
1. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk n. Vlt. 

– Tělovýchovná jednota 

Zduchovice; 16:00

 Kosova Hora – hřiště
1. 10. Fotbalové utkání

SK Kosova Hora – TJ Sokol 

Sedlec-Prčice B; 16:00

 Klučenice – hřiště
1. 10. Fotbalové utkání

SK Klučenice – Sokol Vrtule 

Láz; 16:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou
1. 10. Zlatý kohout

8. ročník orientačního běhu 

tříčlenných družstev; 9:00

 Sedlčany – kotlina
1. – 2. 10. Autocross

 Počepice – hřiště
2. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Počepice – TJ 

Sokol Jesenice; 16:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
23. 9. Píšu, píšeš, píšeme

program pro mladé autory 

navštěvující 1. stupeň ZŠ; 

13:00

23. 9. Píšu, píšeš, píšeme

program pro mladé autory 

navštěvující 2. stupeň ZŠ 

nebo SŠ; 16:00

 Sedlčany – hvězdárna
23., 24. 9. Pozorovací 

program

20:00–23:00

 Sedlčany – Centrum 
Petrklíč
24. 9. Podzimní burza 

v Petrklíči

dětské oblečení, boty, kníž-

ky, hračky, kočárky, kola; 

9:30–12:30

 Sedlčany – U Dlabana
24. 9. Blešák pro Kubíčka

8:00–12:00

 Drážkov 
1. 10. Našlose Sešlose

20. výročí vzniku Našlose, 

z.s. – divadelní festival, mo-

deruje: Pavel Vopat, Martin 

Pešek, Šimon Bilina

Váchův špejchar 11:00–15:00

Divadlo Hogo Fogo 

15:30–21:30

 Sedlčany – SOU
1. 10. 135. výročí založe-

ní školy

9:30–14:00

 Chlum
2. 10. Pouť

 Všechny podrobnosti 
k uvedeným akcím najde-
te na našich internetových 
stránkách 
www.sedlcansky-kraj.cz 

v rubrice Kalendář.
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děti celým výtvarným pro-

cesem, realizací scény, 

kostýmů a rekvizit. Tímto 

způsobem jsme realizo-

valy představení Vánoční 

příběh technikou stínové-

ho divadla. Velký projekt 

bylo představení O Viko-

vi, malém chlapci z doby 

vikingské, na které máme 

hodně vzpomínek, právě 

z tvoření s dětmi. 

Osobně mám pocit, že 

tuto generaci dětí jsme 

nějakým způsobem ovliv-

nily právě v jejich vzta-

hu k divadlu a celkově 

k umění. Zasely jsme teh-

dy malé semínko.

A dnes zde Šárka Bilino-

vá vystavuje obrazy, Tereza 

Pinkasová vystavuje kolá-

že, Zuzka Trojanová vytvo-

řila plakát k událostem spo-

jeným s výročím, máme dva 

absolventy brněnské JAMU 

Šimona Bilinu a Jaromíra 

Chmelaře, další se věnují 

amatérskému divadlu.“

K zakládajícím členkám 
se postupně začali přidá-
vat další členové spolku, 
byli stejně tak zbláznění 
do divadla: Jana Durďáko-
vá, současná principálka, 
Víťa Paroubek, Hanka Su-

Začaly oslavy Našlose Sešlose
chá, Vendulka Sosnovco-
vá, Pavel Vopat. Nacvičo-
vali s dětmi další divadelní 
představení, výtvarného 
řešení jednotlivých před-
stavení se později ujal 

profesionálně Jiří Mann − 
grafi k, malíř a divadelník. 
Lenka Feldsteinová začala 
spolupracovat s Jájou Tro-
janovou na tvorbě scény. 
David Heger dodnes čas-
to zajišťuje osvětlení pro 

představení dospělých 
ochotníků a je nápomocný 
se vším možným. 

Diana Sayehová dále 
připomněla: „Přibližně 

v roce 2004 jsme vedle di-

vadla opětovně založili 

tradici sedlčanského Ma-

sopustu. Společně s Jirkou 

Mannem jsme vytvořili asi 

deset základních masek. Při 

té příležitosti s námi začal 

spolupracovat Vašek Dur-

ďák, náš dvorní fotograf.“

Samotná výstava před-
s t avuje  tvorbu téměř 
všech, kdo se založení 
spolku Našlose spoluúčast-
nili, i tvorbu několika dnes 

již dospělých autorů, kteří 
byli Našlose odchováni. 
Ke zhlédnutí jsou obrazy, 
kresby, fotografi e a plakát 
výstavy Šárky Bilinové, 
Václava Durďáka, Lenky 
Feldsteinové, Davida Hege-

ra, Elišky Hegerové, Jiřího 
Manna, Terezy Pinkasové, 
Diany Sayehové, Venduly 
Sosnovcové, Hanky Suché 
a Zuzy Trojanové. Krás-
né rekvizity z loutkových 
představení a také diora-
mata, která vytvořil Jiří 
Mann, budou vystaveny 
od 6. října v muzeu v Sedl-
čanech.

V sobotu 1. října budou 
oslavy pokračovat v diva-
dle Hogo Fogo i Váchově 
špejcharu. Drážkov bude 
žít hlavním dnem oslav 
výročí Našlose Sešlose 
Festem po celý den. Boha-
tý program bude zaměřen 
na děti i dospělé, budou 
i doprovodné dílničky pro 
děti, připraveno je také 
překvapení, tak neváhejte 
a vyhraďte si tento den 
na společnou oslavu. Po-
drobný program najdete 
na stránkách divadla Ho-
goFogo.

V závěru vernisáže pa-
třilo poděkování Františ-
ku Váchovi za poskytnutí 
pohostinného prostředí 
špejcharu a konečné slovo 
patřilo opět písničkáři Oli-
veru Kolkovi s jeho pozo-
ruhodnou tvorbou.

Iva Fišerová

SEDLČANY Spisovatelku 
Jaroslavu Pechovou si 
na Sedlčansku určitě vybaví 
pravidelní návštěvníci klu-
bových pořadů s knihkup-
cem Vráťou Ebrem. Nejprve 
se povídání o knihách se 
zajímavými hosty konalo 
od roku 1998 ve vinárně 
U Patrona, později v Bow-
ling clubu a jednou v pizze-
rii kulturního domu. Přijíž-
děla do Sedlčan i při jiných 
příležitostech – při měst-
ských slavnostech Rosa, ne-
odmítla šéfovi Velké Kobry 
Jaroslavu Repetnému účast 
na Pohádkovém lese na Čer-
veném Hrádku, hodnotila 
práce dětí v místní knihov-
ně, kde také byla naposledy 
před osmi lety u jednoho 
knižního křtu... 

Místopředsedkyně před-
stavenstva Všeobecné zdra-

votní pojišťovny (VZP) Hali-
na Trsková ji prý nemusela 
dlouho přemlouvat k cestě 
do Sedlčan na slavnostní 
vyhodnocení soutěže Pošle-
te vzkaz příběhem v míst-
ním domově seniorů. To 
i přesto, že většinu roku už 
Jaroslava Pechová pobývá 
v Olomouci, odkud pochá-
zí a kde ji nabídka zastihla. 
„Z Olomouce jsem se přepra-

vovala v noci a jsem tady! 

Tak moc jsem se do Sedlčan 

těšila,“ řekla spontánně. 
Paní Jaroslava je známá 

především díky takzva-
ným hrníčkovým kuchař-
kám, kterých vydala úcty-
hodných čtrnáct. Do psaní 
první, jak sama říká, se 
pustila z pragmatických 
důvodů, chtěla jejich pro-
střednictvím získat peníze 
na psaní knížek na kvalit-

ním papíře pro děti, kte-
rými by pomohla vycho-
vávat lásce ke knize už ty 
nejmladší. „Vaření pova-

žuji za uměleckou činnost 

a vařím ráda. Přivedla mě 

k tomu moje babička a v hr-

níčkových kuchařkách jsem 

oprášila to, jak se dříve va-

řilo na vesnici, kde jsem se 

narodila,“ vysvětlovala, jak 
vznikl záložní projet plný 
receptů, do nichž se nemu-
sí suroviny vážit. 

Pechová je také autor-
kou lyrických básnických 
sbírek o Praze i Olomouci 
a úspěch měla i její kniha 
vzpomínek na Otu Pavla, 
které dala titul Zpáteční lís-
tek do posledního ráje Oty 
Pavla. Nechybí jí rozhodně 
smysl pro humor, což mo-
hou čtenáři potvrdit napří-
klad při četbě povídkové 
knihy Úsměv, prosím. Ne 
náhodou získala také mimo 
jiné za svoje dílo cenu Mi-
loslava Švandrlíka. A jaké 
další její knihy z poslední 
doby pobaví čtenáře? „Na-

psala jsem knížku Otisky 

úsměvů, která měla dost 

velký úspěch a také veselé 

povídky Olomoucké šprý-

mování,“ odpověděla. 
Spisovatelka uvedla, že 

v sedlčanském domově se-
niorů je poprvé díky tomu, 
že ji pozvala Halina Trsková 
z VZP, která projekt Pošlete 
vzkaz příběhem vymyslela. 
„Připravovala jsem spolu 

s ní knížku pro děti, pořádaly 

jsme pro děti soutěž na téma 

Budoucí spisovatelé a při té-

hle práci jsme se seznámily, 

skamarádily a když potřebu-

je s něčím píchnout, tak ráda 

přijedu a pomohu,“ podo-
tkla. Ocenila, že se paní Hali-
na věnuje především dětem 
a seniorům a navázání při-
rozených vazeb mezi nimi. 
„Podporovat mezigenerační 

dialog je velmi záslužnou 

prací,“ zdůraznila. 
Marie Břeňová

Spisovatelka Jaroslava Pechová se po osmi letech 
objevila v Sedlčanech. Co ji k tomu motivovalo?

Zleva: Jiří Mann, Lenka Feldsteinová, Diana Sayehová, Václav Durďák, David Heger, Eliška Hegerová 
vpředu s narozeninovým dortem Jana Durďáková, Jája Trojanová. Foto: Lenka Feldsteinová

Jaroslava Pechová Sedlčany 
navštívila mnohokrát a má tu 
řadu přátel. V sedlčanském 
Domově byla poprvé.

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY Na stadionu Ta-
verny se v neděli 18. září 
konalo setkání přípravek 
sborů dobrovolných ha-
sičů Středočeského kraje. 
Čtyřhodinová soutěž se 

konala za velké účasti ne-
jenom dětí, ale i přihlíže-
jících z řad jejich rodičů 
a dalších příbuzných.

„Zúčastnily se děti 

ve věku tří až šesti let, kte-

ré vytvořily tří až pětičlen-

ná smíšená družstva,“ 
uvedla vedoucí SDH Sest-
rouň Hana Bulínová. „Při-

jelo celkem dvacet osm 

družstev a některé dobro-

volné sbory měly nejenom 

jedno družstvo, ale i více.“ 
Běhaly se čtyři disciplíny. 
Štafeta na 3 x 50 m, štafeta 
CTIF a štafeta požárních 
trojic. K vidění byl také 
požární útok se džbero-
vou stříkačkou. Každá dis-
ciplína se běhala ve dvou 
drahách a ve všech přípa-
dech měla družstva dva 
pokusy. Nemuselo je tak 
mrzet, pokud se jim ten 
první nepovedl. Všichni 
závodníci dostali medai-
le a další ceny a tři nejú-
spěšnější družstva obdr-
žela pohár. 

Sedlčansko reprezen-
toval potěr z SDH Kosova 
Hora, SDH Sestrouň, SDH 
Nechvalice a SDH Poče-
pice. Nejenom malí hasi-
či z regionu, ale všichni 
účastníci soutěže byli rádi, 
že v neděli vydrželo po-
časí, které v těchto dnech 
venkovním akcím ani tro-
chu nepřeje.

David Myslikovjan

7. kolo krajského 
přeboru
TJ Tatran Sedlčany – ČLU 

Beroun 2:1 (1:1)

Branka Sedlčan: 22. M. So-
chůrek

7. kolo I. B třídy 
skupina D 
TJ Sokol Sedlec-Prčice – 

FC Křivsoudov 3:1 (1:1)

Branka Sedlec-Prčice: 44. 
V. Kabíček
SK Vyžlovka – TJ Tatran 

Sedlčany B 2:1 (1:0)

Branky Sedlčan: 45. P. Lípa, 
56. M. Dvořák

7. kolo okresního 
přeboru 
TJ Sokol Dublovice – FK 

Sparta Luhy 5:1 (2:1)

Branka Dublovic: 3. J. Moulík
SK Petrovice – TJ Sokol 

Trhové Dušníky 1:0 (1:0)

TJ Vltavan Hřiměždice – 

FC Višňová 3:3 (2:2)

Branky Hřiměždic: 12. J. 
Nezník, 30. a 69. P. Netušil

7. kolo III. třídy 
skupina B 
TJ Sokol Počepice – SK 

Obory 1:2 (0:1) 

Branky Počepic: 17. J. Chy-
le, 64. J. Zdeněk 
TJ Prostřední Lhota – TJ 

Dublovice B 0:0 (0:0)

SK Kosova Hora – TJ So-

kol Jesenice 3:3 (1:1)

Branky: 38. P. Vystyd, 80. 
D. Krůta, 85. J. Kutil – 27. 
J. Nouzecký, 83. M. Staněk, 
90. M. Fiala
TJ Krásná Hora – TJ Vlta-

van Borotice 4:0 (2:0)

TJ Sokol Kamýk nad Vl-

tavou – FK Drevníky 5:1 

(4:1)

Branky Kamýku nad Vlta-
vou: 4. V. Burda, 18. a 37. M. 
Havel, 21. L. Pomahač, 72. 
F. Hulan – 31. M. Tatoušek

7. kolo IV. třídy 

SK Sokol Kytín – SK Pet-

rovice B 2:0 (1:0)

Branky Petrovic: 30. a 85. 
M. Bílek
SK Klučenice – TJ Vlta-

van Hřiměždice B 1:1 

(1:0) 

Branky: 36. M. Spilka
SK Vysoký Chlumec – TJ 

Sokol Dolní Hbity 13:0 

(6:0)

Branky Vysokého Chlum-
ce: 29. K. Sember, 60. H. 
Holan

7. kolo okresního 
přeboru – 
Benešov 
TJ Sokol Vrchotovy Jano-

vice – TJ Sokol Přestavl-

ky 2:0 (0:0)

7. kolo krajského 
přeboru staršího 
dorostu U19
FK Bohemia Poděbrady 

– TJ Tatran Sedlčany 3:4 

(0:2)

Branky Sedlčan: 54. J. 
Brunclík, 59. J. Pšenička, 
79. D. Barták

7. kolo krajského 
přeboru mladšího 
dorostu U17
FK Bohemia Poděbrady 

– TJ Tatran Sedlčany 3:4 

(0:2)

Branka Tatranu: 36. (p) D. 
Barták

7. kolo krajského 
přeboru starších 
žáků U15 
TJ Tatran Sedlčany – SK 

Český Brod 9:0 (6:0)

7. kolo krajského 
přeboru mladších 
žáků U13 
TJ Tatran Sedlčany – SK 

Český Brod 9:0 (6:0)

Branky Sedlčan: 14., 22., 
30., 35., 44., 52. a 57. J. Vá-
vra, 67. J. Bílek

David Štverák

Dne 23. září vzpomínáme nedožitých Dne 23. září vzpomínáme nedožitých 
84. narozenin pana 84. narozenin pana 

JIŘÍHO JANDY JIŘÍHO JANDY 
ze Sedlčan.ze Sedlčan.
3. července uplynulo již 20 let, co nás 3. července uplynulo již 20 let, co nás 
navždy opustil.navždy opustil.
Vy, kteří jste ho znali, vzpomeňte s námi. Vy, kteří jste ho znali, vzpomeňte s námi. 
Manželka a děti s rodinamiManželka a děti s rodinami

Fotbalové víkendové 
výsledky

Na Tavernách se sešel 
hasičský potěr

SDH Sestrouň reprezentovaly Jolanka Mošničková (zleva), Natálka 
Plavcová a Julinka Harvanová.

TJ Tatran 
Sedlčany – ČLU 
Beroun 2:3 (1:2) 
SEDLČANY V 7. kole kraj-
ského přeboru přivítal Ta-
tran v neděli 19. září také 
ex divizní Beroun. Ani dvě 
žluté karty soupeře Tatranu 
nepomohly. Zápas se ne-
vydařil, nezbývá než věřit 
a doufat, že snad příště…

Hostující 
„šatňák“

Do Sedlčan přijel sou-
peř, který domácí tým moc 
dobře zná, protože s ním 
ještě před pár měsíci válčil 
v divizi. Skoro dvě stovky 
diváků věřilo v plný počet 
bodů. Jenže jejich optimis-

mus hned po čtvrt hodině 
hry zmrazil Tomáš Lhotka, 
který otevřel skóre – 0:1. 
Reakce domácího týmu 
přišla po půl hodině hry, 
kdy na 1:1 vyrovnal střelec 
Matěj Sochůrek. Beroun 
si však do poločasové 
přestávky vzal své vedení 
zpět. Pokus ve 42. minutě 
od Jiřího Počty skončil až 
v síti – 1:2.

Proti oslabenému 
soupeři nakonec 
bez bodu

Ve druhém poločase 
místo vyrovnání přišel třetí 
gól hostů. V 62. minutě pře-
konal potřetí brankáře Dře-
vojana Marek Horel – 1:3. 
V 76. minutě byl vyloučen 

po druhé žluté kartě be-
rounský kapitán Jiří Počta. 
Domácí tým ale stihl jen 
korigovat výsledek a v 88. 
minutě upravoval na ko-
nečných 2:3 pro hosty Lu-
káš Brotánek. 

Sestava Tatranu: F. 
Dřevojan – Hofman (46. 
Kouklík), Kdolský, Repet-
ný, Hanuš, M. Habart, M. 
Krůta (81. Krotil), L. Brotá-
nek, Sochůrek, Sirotek (64. 
Matoušek), Novotný (85. 
Plesl)

Tatran je po 7. kole v ta-
bulce na čtrnáctém místě 
s 5 body a skórem 13:14. 
Další utkání se hraje v ne-
děli 25. září v 16:30. Tatran 
zavítá na hřiště Průhonic.

David Štverák

Špatné výsledky táhnou Tatran 
tabulkou směrem dolů. V krajském 
přeboru je až na 14. místě
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Stará garda 
Štětkovice – 
Rebel Sázava 6:8 
(2:3, 1:3, 3:2)
SEDLČANY V dlouhodobé 
pohárové soutěži ama-
térských hokejistů do-
šlo na zimním stadionu 
ve středu 14. září ve sku-
pině A na souboj prvoligo-
vých fi nalistů předchozího 
ročníku turnaje. Zatímco 
minule došlo k hokejové 
přestřelce, v níž byli o fous 
lepší hráči Štětkovic, také 
tentokrát padlo hodně gólů. 
Úspěšnější v tomto případě 
však byla Sázava, které se 
odveta povedla i s úroky.

Rebel v trháku
Do utkání ale lépe 

vstoupila Stará garda. 
V úvodních dvou minu-
tách téměř neustále oblé-
hala branku Rebelu, který 
však postupně srovnával 
krok, a tak bylo k vidění 
hned několik dobrých šan-

cí na obou stranách. V po-
lovině 5. minuty dostal 
přesnou přihrávku před 
brankoviště Milan Sýkora, 
snadno objel překvapené-
ho brankáře a pohodlně 
do prázdné branky dal 
na 0:1. V 7. minutě obdržel 
další přesnou přihrávku, 
tentokrát na útočnou mod-
rou Jan Kysela, útočník se 
v roli sázavského expresu 
vřítil do útočného pásma 
a s přehledem proměnil 
– 0:2. Jen o chvíli později 
napřáhl z mezikruží opět 
Kysela a prudce vypálený 
puk jako projektil prosvi-
štěl mezi betony štětko-
vického gólmana do jeho 
klece. Hned poté Štětko-
vice rozehrály svoji první 
přesilovku, jenomže Sáza-
va byla už tak rozjetá, že 
si i v oslabení dokázala 
vytvořit několik příležitos-
tí. Štětkovice se ale přece 
jen dostaly ke slovu, a to 
tři minuty před prvním 
klaksonem, kdy na 1:3 sní-

žil David Pospíšil. Po dal-
ší hezké kombinaci před 
brankovištěm dvojice Jiří 
Kahoun – Václav Herma, 
dal kontaktní branku dru-
hý jmenovaný hráč. V zá-
věru třetiny si zahrála pře-
silovku i Sázava, ale skóre 
se už nezměnilo.

Jako Jiří Šejba
V  ú v o d u  2 .  t ř e t i -

ny se Rebel opět dostal 
do dvoubrankového ve-
dení zásluhou Vladimíra 
Čapka. Blížila se polovina 
zápasu, když se dostal 
do úniku Milan Sýkora. 
Sázavský útočník si blafá-
kem alá Jiří Šejba položil 
gólmana a s přehledem 
zavěsil – 2:5. Minutu před 
druhou sirénou se po chy-
bě obrany Štětkovic dostal 
puk k Vladimíru Čapkovi, 
číhajícímu před brankoviš-
těm. První střela sice ještě 
sázavskému útočníkovi ne-
vyšla, ale odražený puk se 
mu podařilo nasměrovat 

do sítě. Pouhé čtyři vteři-
ny před koncem 2. třetiny 
ještě stihl kontrovat na 3:6 
Václav Herma.

Finiš přišel pozdě
Utkání alespoň trochu 

zdramatizoval již po nece-
lých dvou minutách ve tře-
tí třetině Jiří Kahoun, je-
muž se povedlo úspěšně 
zužitkovat bekhendový 
blafák, a Sázava tak vedla 
už jenom o dvě branky. 
Dlouho to ale neplatilo, 
protože na 4:7 zvýšil Vla-
dimír Čapek a sedm a půl 
minuty před koncem při-
dal Milan Sýkora osmý gól 
Rebelu. Dvě a půl minuty 
před třetím klaksonem 
ještě kontroval Jiří Ka-
houn a v poslední minutě 
přidal šestý gól Štětkovic 
David Pospíšil. Finiš Staré 
gardy byl dobrý, jenomže 
přišel pozdě, a tak nepo-
mohlo ani odvolání bran-
káře v posledních vteři-
nách hry.

Výsledky – skupina A: 
Vršovice – AHC Nový Knín 
1:9, Obecnice – Kňovice 
7:2, Štětkovice – Sázava 6:8, 
AHC Nový Knín – Chlum 
5:7, Příčovy – Křepeni-
ce 8:1, Chlum – Domino 
9:6. V době naší uzávěrky 
měly po třech odehraných 
zápasech plný počet bodů 
týmy Obecnice a Chlumu. 
Bez jediné ztráty byli i pří-
čovští Kačeři, ale na svém 
kontě měli o jedno utkání 
méně. Skupina B: Daleké 
Dušníky – Solopysky 6:3, 
Solopysky – Neveklov3:1, 
Olbramovice – Daleké 
Dušníky 0:5 kontumačně, 
Miličín – Hrádek 4:4. V ta-
bulce byly první Daleké 
Dušníky, které odehrály tři 
utkání a měly šest bodů. 
Beze ztráty ale zatím zůsta-
ly ještě další tři týmy, které 
však měly na svém kontě 
o jeden zápas méně. Ryb-
níkáři, petrovická Rumola 
a štětkovická rezerva.

David Myslikovjan

Tatran Sedlčany – 
HC Příbram B 5:7 
(3:2, 1:1, 1:4)
SEDLČANY Ve druhém kole 
krajské soutěže se hoke-
jisté Tatranu představili 
v sobotu 17. září poprvé 
na domácím ledě a hned 
přivítali soupeře těžkého 
kalibru. Hosté sice hráli 
pouze na dvě pětky, ale 
přesto dokázali svůj vý-
kon vystupňovat a potvr-
dili, že jejich tým je hodně 
zkušený.

Tatran otáčí skóre
Poměrně dlouho ne-

byla k vidění žádná větší 
příležitost, ale v začínající 
5. minutě si proklestil ces-
tu k Dudkovi příbramský 
útočník, který úspěšně 
zakončil bekhendovým 
blafákem – 0:1. V 8. mi-
nutě mohli dát hosté další 
gól, když si to hezky ťukli 

před brankovištěm Tatra-
nu, jenomže puk po akci 
na jeden dotek pouze pro-
svištěl těsně kolem tyče 
ležícího Dudka. Do první 
pořádné šance se Tatran 
dostal až skoro v polovi-
ně první třetiny, ale stála 
za to. Martin Náprstek až 
téměř od modré postu-
poval k brance, obránci 
před ním ustupovali, a tak 
sedlčanský útočník rych-
lou střelou zápěstím, která 
prošla stojícímu gólmano-
vi do sítě, srovnal v čase 
9.43 na 1:1. A po dalších 
pětadvaceti vteřinách už 
domácí vedli, když střelou 
z úhlu překvapil příbram-
ského brankáře Libor 
Bém. Hráčů Tatranu byl 
najednou plný led a sou-
peř se měl co otáčet. Ve 14. 
minutě po jednom z nájez-
dů sedlčanští hokejisté tre-
fi li tyč, puk se ale šťastně 
odrazil k Ondřeji Spilko-

vi, a ten nezaváhal – 3:1. 
Na začátku 16. minuty ro-
zehráli příbramští hokejis-
té svoji první přesilovku, 
a když Vítovi Zavadilovi 
chybělo k návratu na led 
půl minuty, dali kontakt-
ní gól. V 19. minutě měl 
po úniku Martina Pospíši-
la gól na hokejce zakonču-
jící Lukáš Petržílka, avšak 
hlediště jenom vzdychlo, 
protože gólman dokázal 
vytěsnit puk mimo tyče.

Hned v šestnácté vteři-
ně prostřední části hry si 
hokejisté Tatranu díky dra-
vému průniku vynutili pře-
silovku a už po půlminutě 
ji zužitkoval lehkou střelou 
z úhlu Filip Černý. Ve 27. 
minutě odešel na trestnou 
lavici za podrážení Zdeněk 
Burian, za chvíli po něm 
za stejný přestupek Lu-
káš Petržílka a hosté měli 
možnost hrát 37 vteřin 
pět na tři. Nebylo divu, že 

stiskli domácí jako do svě-
ráku a už po dvaadvace-
ti vteřinách to bylo 4:3. 
Ve 32. minutě dostal menší 
trest Libor Bém. Hosté si 
však tentokrát nejenom-
že nevytvořili žádný tlak, 
ale dokonce po nájezdech 
hráčů Tatranu mohli hned 
dvakrát inkasovat.

Zlom ve třetí 
třetině

Ve třetím dějství se ne-
chal očekávat nápor Pří-
brami, a přestože se Tatran 
snažil hrát v obraně peč-
livě a ukázněně, přesně 
po šesti odehraných minu-
tách bylo srovnáno. Příleži-
tost překlopit opět vedení 
na svoji stranu se domá-
cím naskytla ve ve 47. mi-
nutě utkání. Tatran měl 
k dispozici více než půl-
druhé minuty dvojnásob-
nou početní výhodu, ale 
naložil s ní zle nedobře. Už 

po dvaceti vteřinách po zá-
varu před brankou Příbra-
mi zbytečně fauloval Filip 
Černý. Také přesilovka čty-
ři na tři je dobrá výhoda, 
avšak domácí hokejisté ji 
nezužitkovali. Naopak hos-
té svoji následnou krátkou 
přesilovku hned přetavili 
ve vedoucí gól a sedm mi-
nut před třetím klaksonem 
přidali svůj šestý úspěšný 
zásah. V závěru mače hrál 
Tatran ještě dvě přesilov-
ky. V předposlední minutě 
si trenér Karel Pospíšil vzal 
oddechový čas a jeho tým 
to zkusil v šesti proti čty-
řem. Hra vabank ale ne-
vyšla, protože příbramští 
hokejisté prakticky oka-
mžitě skórovali pohodlně 
do prázdné branky. Na ví-
tězství hostů už nemohl nic 
změnit ani Burianův gól 
čtyřiačtyřicet vteřin před 
koncem. 

David Myslikovjan

Hra vabank v závěru utkání 
hokejistům Tatranu nevyšla

V repríze posledního hokejového fi nále si soupeři 
vyměnili role
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Většinou tohle slovíčko 
vyvolá představu předsed-
kyně sněmovny − Markéty 
Pekarové Adamové. Na po-
hled a podle chování je to 
rázná, chytrá, pohotová mla-
dá žena, která se s nikým 
moc „nebabrá“ nebo pro ni-
koho moc netrápí. Nikdo si 
ji nekoupí, ani nikomu není 
dlužna. Když o ní Václav 
Klaus řekl, že má zlé oči, re-
agovala vtipně Klausovými 
slovy, když byl kdysi někým 
napadán: „To jsou ale něja-

ká zlá slovíčka, zapíši si je 

a podtrhnu vlnovkou“.

Markéta Pekarová Ada-
mová má zajímavé a pestré 
vzdělání. Na Filozofi cké 
fakultě Karlovy univerzi-
ty studovala andragogiku, 
vědu o vzdělávání a výcho-
vě dospělých, potom ještě 
na ČVUT ekonomii a man-
agement v průmyslu. Za její 
velmi záslužnou činnost nut-
no pokládat dobrovolnictví 
v dětských domovech pro 
znevýhodněné děti nejen 
u nás, ale také v Arménii 
a Maroku. O těchto aktivi-
tách jsem se kdysi dověděl 
a pak je pro mě takový člo-
věk hoden obdivu nebo 
i úcty. Něčeho takového jen 
tak někdo schopen není, na-
tož člověk zlý. 

Vlastně si teď uvě-
domuji, že ona se svým 
vzděláním je povolána 
ke vzdělávání a výcho-
vě nás dospělých. Takže 
když sledovala ubrečené 
chování se strachem o vy-
tápění v bytech, reagovala 
po svém: „Budeme holt šet-

řit, snížíme topení o stupeň 

a případně oblečeme svetr“. 
Snad žádný opoziční po-
litik si od té chvíle neod-
pustí zmínku, že to bude 
celé vládní řešení, uplést 
si svetr. Vlastně jak to bylo, 
když nám Čína vykoupila 
roušky? Většina žen kou-
pila látky a gumičky či tka-
louny a šila roušky. Takové 
že bylo celé vládní řešení, 
nemusím připomínat. Nyní 
naši dospělí opoziční poli-
tici vzdorně zmiňují „ten 
její svetr“, jako by tím tu je-
jich vrchnostenskou nadu-
tost snad urazila, ponížila. 

V té souvislosti mě na-
padá, že se máme docela 
dobře. Že jistě jen s malou 
pomocí vlády a toho svet-
ru v zimě nikdo nezmrzne. 
A ani si neumíme předsta-
vit, že sedíme v zimě ně-
kde v krytu, nad hlavami 
nám bomby ničí naše byty 
a máme jen ten svetr.

Vladimír Roškot

Tak jsem si to představo-
val. Nejasné obrysy vel-
ké lodi v mlze, jako sym-
bolu Británie. Po smrti 
prince Philipa už jen 
jedno napjaté lano, které 
poutalo tuto loď u naše-
ho přístavu. Ještě pořád 
tu s námi několik měsíců 
byla a udržovala živý ten 
křehký most mezi minu-
lostí a přítomností. 8. září 
se to poslední lano utrhlo 
a potemnělá loď britské 
i evropské historie se 
pomalu začala nořit stále 
hlouběji do mlžin času, 
aby nám nezbylo nic než 
vzpomínka.

Zřejmě mezi námi 
není politika, jemuž by 
se sjížděli poklonit lidé 
z celého světa a byli 
ochotní si vystát 25 ho-
din ve frontě. Není divu, 
královna totiž nebyla 
politik. Ona věnovala 
celý svůj život Británii 
a Commonwealthu. A to 
doslova, bez jakýchko-
liv kompromisů. Což 
není snadné, protože 
jako královna se musela 
chovat často jinak, než 
by se chovala jako člo-

věk z masa a krve. Slou-
žit své zemi znamená 
vzdát se mnohého, být 
neochvějným symbo-
lem. Znamená to vzdát 
se svého soukromého 
života, bezstarostnos-
ti, bezprostřednosti. 
Ona se královnou stát 
neměla, přesto tuto těž-
kou zodpovědnost bez 
váhání převzala a nesla 
celý život.

Typický politik by se 
ptal: „Co za to?“ Kdy-
bychom to přepočítali 
na dukáty, tak vlastně 
nic. Královna neměla 
žádné výkonné pravo-
moci, nerozhodovala, 
neovlivňovala. To by 
asi typickému politikovi 
nestačilo. Ale většinu 
obyvatel královna pro-
vázela od jejich naroze-
ní, po celý jejich život. 
Snad právě proto tak ni-
terně cítí, že jim odešel 
někdo blízký.

Přejme Británii, aby 
Karel III. důstojně pře-
vzal královskou povin-
nost. Má pro to všechny 
předpoklady.

Bohumil Vohanka

Ten svetr
Z A M Y Š L E N Í G L O S A

Poslední 
lano

Volby se blíží. Ve schrán-
kách jsme našli letáky s in-
formacemi o volebních pro-
gramech místních subjektů 
i s údaji o kandidátech na za-
stupitele. Měli bychom si ty 
programy uschovat. Po ně-
jaké době do nich můžeme 
nahlédnout a uvidíme, jestli 
zvolení kandidáti plní svoje 
sliby. Moc bych si přál, aby 
to tak bylo. 

 Současně s těmi pěkný-
mi sliby a fotkami kandidátů, 
jsem měl ve schránce smut-
ný, z větší části černý papír. 
Většího formátu, víc než A3. 

Noviny hnutí ANO zdarma, 
s nadpisem „Silné Česko“. 
Nedalo mi to, dal jsem se 
do čtení s takovým už snad-
ným odhadem, co se dočtu. 
Vlastně to je leták, jehož 
podstatným obsahem jsou 
pomluvy vlády, asi v šesti 
textech. Vláda na vás kašle 
atd. Pak náznaky, jak ANO 
by všechno umělo, aby bylo 
zase líp. Má na to svou stíno-
vou vládu, takovou recyklo-
vanou. Ryze negativní pro-
paganda, používaná malými, 
kteří doufají vyrůst, když 
konkurenci poníží. Samozřej-

mě to dávno vyvrácené po-
škození zdravotnictví je tam 
také. Nebo to požadované 
všelijaké zastropování cen, 
samozřejmě na další zadlu-
žení. Vláda věděla, že se mu 
nakonec nevyhne, ale nalézá 
cesty k zafi nancování bez 
dluhu, tedy z těch nadměr-
ných zisků apod.

Jinak ten leták představu-
je kandidáty ANO na něko-
lik primátorů (4 na fotkách) 
a pak kandidáty na senátory 
(23). Je mezi nimi, jak jsem si 
všiml, Jana Nagyová za Jih-
lavu. Ano ta, která je u sou-

du právě pro podvod při 
získání dotace a chce to vzít 
jen na sebe. Také by ráda 
měla imunitu. Nebo milost 
od prezidenta? Svému hnutí 
už nemůže morálně uškodit, 
ani pomoci. Ale s údivem, 
koho nevidím, slavného Jo-
sefa Váňu. Je to snad všemi 
obdivovaný mnohonásob-
ný vítěz Velké pardubické. 
Tak on prosím kandiduje 
za ANO do senátu. A slibuje 
tam bojovat o větší zvýšení 
penzí než určuje zákon. Tak 
to ze senátu nevybojuje. Ale 
vzpomeňme, jak jiný slavný 

sportovec, Jarda Jágr se jed-
nou fotil s Babišem. To měl 
slíbeno od paní Schillerové 
přestavbu sportovní haly. 
Copak asi Pepa Váňa, pocti-
vý dříč, aspoň jízdárnu? Pře-
ce jako sportovec musí mít 
smysl pro čestnou, poctivou 
hru. Asi neví, do jakého plát-
ku jeho slova a fotku otiskli. 
Protože jestli něco nikdy ne-
dělal, tak určitě nepotřebo-
val soupeře pomlouvat, aby 
byl nejlepší a slavný. On pro-
stě dřel, bez jakékoliv falešné 
negativní hry. 

Vladimír Roškot

P O Z N Á M K A

Negativní propagace

Od té doby, co jsem plně zaměst-
naná ve školství, stíhám nejen 
méně textů do Sedlčanského kra-
je, chodím také méně na veřejná 
jednání zastupitelstev, včetně 
toho našeho. Do té doby jsem si 
ale zvládla udělat dobrý obrázek 
o tom, jak kde tato jednání vy-
padají, kdo je jak aktivní, kdo je 
připravený a kdo pouze zvedne 
ruku podle toho, jak ji zvedá ně-
kdo další.

Poslední zmiňované nikdo 
z nás jako své zastupitele nepotře-
buje. Potřebujeme lidi s názorem, 
ochotou se dané problematice vě-
novat, schopné a ochotné říct na-
hlas svůj názor a argumentovat, 
proč kdy jak hlasoval. Potřebuje-
me zastupitele, kteří přiloží ruku 
k dílu i mimo zasedací místnost, 
kteří jsou aktivní a zajímají se 
o občany nejen před volbami.

To nejdůležitější je ale na nás, 
voličích. A to už v pátek a sobotu. 
Nezbavujme se té spoluodpověd-
nosti tím, že máme pocit, že nemá-
me koho na kandidátkách označit. 
Vždycky existuje volba. Když ne 
ta dobrá, alespoň lepší z těch hor-
ších. Vzpomeňme si, kdo pracuje 
v naší obci pro lidi a kdo pro sebe.

Olga Trachtová 

Hadáčková

S L O U P E K

Volme podle 
toho, jak s námi 

kandidáti 
komunikují
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